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هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست)IRAN PLAST( که از 
مهم ترین رویدادهای صنعت نفت، گاز، پتروشــیمی  و...است، 
روز چهارشــنبه ۲۹ شهریور ۱۴۰۲ در تهران به کار خود پایان 
داد، رویدادی که با حضور پررنگ هلدینگ خلیج فارس و ســایر 
هلدینگ ها و شرکت های فعال ایران و ۲۱۰ شرکت خارجی، به 
سند و نشانه محکم و غیر قابل انکار شکست تحریم ها و بی اثر 
بودن اقدامات پنهان و پیدا برای تضعیف اقتصاد ایران تبدیل شد. 
مراسم افتتاحیه این رویداد روز یکشنبه ۲۶ شهریور ماه با حضور 
مهنــدس اوجی وزیر نفت، مهندس شــاهمیرزایی مدیرعامل 
شــرکت ملی صنایع پتروشیمی، دکتر علی عسکری مدیرعامل 
گروه صنایع پتروشــیمی خلیج فارس، سفرا و فعالان اقتصادی 
کشــورهای مختلف کشــورها آغاز شد و در چهار روز برگزاری، 
بــاز هم غرفه هلدینــگ خلیج فارس یکــی از پرترددترین و 

متفاوت ترین غرفه ها بود.
 به گزارش مدیریت برند، مســئولیت اجتماعی و روابط عمومی 
گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، بازدید سفرای کشورهای 
مختلف از جمله عبدالله بن ســعودالعنزی ســفیر عربستان در 
تهران، نمایندگان مجلس، مدیران ارشد کشور، برگزاری بیش 
از ۱۵۰ نشســت تخصصی با مهمانان داخلی و خارجی، انعقاد 
تفاهمنامــه برگزاری پنل تخصصــی مدیریت کربن، پنجمین 
همایش ارتباط با مشــتریان توسط شرکت اروند از مهم ترین 
خبرها و اتفاقات ثبت شــده در غرفه های دوگانه هلدینگ خلیج 

فارس و پترول بود.
به این موارد می توان فعالیت های مستمر و چشمگیر استودیوی 
»به قله نزدیکیم« و اجرای پیوست رسانه ای استاندارد را اضافه 
کرد که در کنار انعکاس و انتشار لحظه ای اخبار و تصاویر توسط 
مدیریت برند، مسئولیت اجتماعی و روابط عمومی، حضور متمایز 
بزرگترین شرکت پتروشیمیایی ایران در نمایشگاه هفدهم را به 

تصویر کشید .
همچون ۱۶ دوره گذشــته ،نمایشگاه امسال مجالی برای تبادل 
نظر بین شــرکت های تولیدی پلیمری تابعه با سرمایه گذاران و 
فعالان بخش خصوصی برای حرکت در جهت رشد تولید و خلق 
ثــروت بود؛ فرصتی که نباید در رویداد آینده هم به راحتی از آن 

چشم پوشی کرد.

 )IRAN PLAST(پایان خوش هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست

 حضور پرثمر هلدینگ خلیج فارس
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به گزارش مدیریت برند،مسئولیت اجتماعی و روابط عمومی گروه صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس،  وی در حاشیه بازدید از غرفه های واقع در سالن 
۸ و ۹ نمایشگاه بین المللی ایران پلاست در جمع فعالان صنعت بالادستی 
و پایین دستی پتروشیمی گفت: وزارت نفت همواره تلاش کرده گاز مورد 
نیاز واحدهای پتروشیمی کشور را به موقع تأمین کند، در همین زمینه امسال 
با مهندس علی آبادی، وزیر صمت برای تأمین سوخت و خوراک واحدهای 

صنعتی و پتروشیمی توافق های خوبی انجام شد.
 وی ادامه داد: بر این اســاس هر صنعتی که زیرســاخت های لازم برای 

ذخیره سازی گاز به صورت سی ان جی و ال پی جی را در مجاورت خود ایجاد 
کند، وزارت نفت متعهد به تأمین گاز این صنایع خواهد بود. با ادامه جمع آوری 
گازهای همراه نفت در منطقه شــرق کارون و فرآورش آن در پالایشــگاه 
بیدبلند خلیج فارس، مشــکلات خوراک آن دســت از پتروشیمی هایی که 

کمبود اتان و پروپان دارند حل خواهد شد.
 وزیر نفت در بازدید از غرفه شرکت هلدینگ خلیج فارس با بیان اینکه این 
مجموعه تا امروز نســبت به پارســال یک میلیون تن محصول بیشتر تولید 
کرده اســت، افزود: بیانات مقام معظم رهبری در مورد رشــد تولید به خوبی 

تأکید مهندس اوجی وزیر نفت:

 تولید فرآورده های نفتی از متانول 
در دستور کار قرار گیرد

مهندس جواد اوجی وزیر نفت گفت: حمایت از سرمایه گذاران داخلی و خارجی برای تولید فرآورده های 
نفتی از متانول باید در دستور کار شرکت ملی صنایع پتروشیمی قرار گیرد. 
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در هلدینگ خلیج فارس محقق شده است.
 مهندس اوجی با بیان اینکه امسال ۶ طرح پایین دستی در زیرمجموعه های 
هلدینگ خلیج فارس افتتاح می شــود، تأکید کرد: هر چقدر بتوانیم در زمینه 
توســعه زنجیره ارزش پتروشــیمی کار کنیم چند برابر آن در زمینه ارزآوری، 

اشتغال و ارزش افزوده به دستاوردهای بزرگی دست می یابیم. 
 وزیر نفت به بحث ناترازی گاز در فصل ســرد ســال اشــاره و تصریح کرد: 
تا پایان برنامه ششــم توســعه باید یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون مترمکعب گاز 
تولید می کردیم، این در حالی است که به علت سرمایه گذاری نکردن دولت 

قبل این اتفاق رخ نداد.
 اوجی با یادآوری اینکه برخی واحدهای تولیدکننده متانول کشــور مدعی 
متضرر شدن هستند، ادامه داد: امروزه این واحدهای تولیدی در دنیا به سمت 
تولید ام تی جی MTG )متانول به بنزین( روی آورده اند، از این رو واحدهای 
متانولی نیز خواستار سرمایه گذاری در این حوزه هستند، از این رو شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی ایران با وجود آنکه بار مسئولیتش بیشتر می شود، اما باید از 
این واحدهای پتروشیمی حمایت کند تا رفته رفته به جای صادرات متانول، 
مجتمع های پتروشــیمی به سمت راه اندازی واحدهای ام تی جی بروند. وزیر 
نفت با بیان اینکه این وزارتخانه، آماده حمایت همه جانبه از ســرمایه گذاران 
اســت تأکید کرد: برای تولید فرآورده های نفتی از متانول باید این مهم در 

دستور کار شرکت ملی صنایع پتروشیمی قرار گیرد. 
مهندس شاهمیرزایی، مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی هم در این 
بازدید گفت:  بنا به دستور وزیر محترم نفت از چندی پیش با همکاری پژوهشگاه 
صنعت نفت، دانشگاه صنعت نفت، شرکت پژوهش و فناوری پتروشیمی و 
دیگر مراکز علمی، طراحی و امکان سنجی علمی و اقتصادی تولید بنزین و 
دیگر فرآورده های نفتی از متانول در شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی ایران 

کلید خورده است.
آغاز ورود به موضوع پالایشگاه های فراسرزمینی 

مهندس اوجی وزیر نفت با اشاره به دیپلماسی وزارت نفت در دولت سیزدهم 
گفــت: جدای از ورود به موضوع پالایشــگاه های فراســرزمینی، کار روی 
پتروشیمی های فراسرزمینی را نیز با همت متخصصان و سازندگان توانمند 

در کشور آغاز کرده ایم. 
وی افزود: برگزاری نمایشگاه هایی مانند ایران پلاست سبب شده است تا در 
جریان تازه ترین دستاوردهای صنعت پلاستیک طی یکسال اخیر  قرار بگیریم. 
وی افزود: ایران پلاست تنها برگزاری یک نمایشگاه نیست، بلکه بحث ارائه 
توانمندی ها، تجهیزات و ادواتی که در این حوزه اتفاق می افتد، اســت. این 
رویداد فرصتی مطلوب برای تولیدکنندگان است در جریان توانمندی یکدیگر 

در زمینه صدور خدمات فنی و مهندسی و... قرار گیرند.
وزیر نفت با اشــاره به دیپلماســی وزارت نفت در دولت سیزدهم گفت: جدای 
از ورود به موضوع پالایشــگاه های فراســرزمینی، کار روی پتروشیمی های 
فراســرزمینی را هم با همت متخصصان و ســازندگان توانمند در کشور آغاز 

کرده ایم.
اوجی در زمینه همکاری های وزارت نفت با روســیه، تصریح کرد: اکنون ما 
قرارداد توســعه هفت میدان بزرگ نفتی را با شــرکت های بزرگ و توانمند 
روس داریم که فازهای نخســت بعضی از این میدان ها هم به تولید رســیده 
اســت. تفاهم نامه هایی هم در بخش بالادست و پایین دست با شرکت هایی 
از جملــه گازپروم روســیه داریم کــه امیدواریم این تفاهم نامه ها به زودی به 

قرارداد تبدیل شود.
وی درباره تازه ترین اقدام های وزارت نفت برای توســعه میدان آرش، گفت: 
همان طــور کــه پیش از این نیز گفته ایم و وزارت امورخارجه هم پیش از این 
اعلام کرده است؛ جمهوری اسلامی ایران از سهمی که در میدان آرش دارد 

نخواهد گذشت.
ورود به بخش زنجیره ارزش تحریم ناپذیر است

وزیر نفت درباره برنامه دولت در زمینه تکمیل زنجیره ارزش تصریح کرد: در 
دو دهه گذشــته توجهی از ســوی دولت ها در بخش زنجیره ارزش به ویژه در 
بخش پتروشیمی نشده بود و بیشتر سرمایه گذاری در زمینه تولید مواد پایه 
یا صنایع مادر پتروشیمی بود، اما در این دولت خوشبختانه طرح های زیادی 
شناســایی و مطالعات آنها انجام و عملیات اجرایی بعضی از این طرح ها نیز 

بیشتر از سوی بخش خصوصی آغاز شده است.
وزیر نفت با بیان اینکه بنا داریم تا پایان دولت ســیزدهم تا جایی که امکان 
دارد وارد زنجیره ارزش شویم، زیرا ورود به بخش زنجیره ارزش تحریم ناپذیر 
است، گفت: ورود به این بخش ها ارزآوری خوب، اشتغال زایی، جلوگیری از 

خام فروشی و تحقق اقتصاد مقاومتی را به همراه دارد.
اوجی با بیان اینکه با وجود تحریم ها بیش از ۲۱۲ شــرکت خارجی در این 
نمایشگاه شرکت کرده اند، افزود: دیگر آرام آرام تحریم ها برای صنعت نفت 
و گاز ایران بی معنا و بی اثر می شــود. ما به همت ۱۰ هزار متخصصی که در 
صنعت نفت داریم توانسته ایم به دستاوردهای خوبی در این بخش دست یابیم. 

در بحث صادرات هم هر جایی که اراده کنیم، صادرات را انجام می دهیم.
وی با اشــاره به رشــد خوب تولید نیز گفت: رشــد گروه اقتصادی نفت و گاز 
براساس اطلاعات بانک مرکزی، در سال  ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ بیش از ۱۰ درصد 
بوده است که از بالاترین رشد اقتصادی نسبت به دیگر گروه های اقتصادی 
حکایت دارد، علت هم مشــخص اســت، زیرا تولید نفت و گاز و فرآورده های 

نفتی و محصولات پتروشیمی افزایش یافته است.
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مهندس شاهمیرزایی مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی:

تحولی بزرگ در صنایع پایین دست 
ایجاد شده است

از ابتدای امسال تاکنون ، فروش اعتباری 28 هزار میلیارد تومان محصول پتروشیمی در بورس کالا به ثبت رسید 
حدود 15 تا 16 هزار واحد صنعتی خوراک خود را از صنعت پتروشیمی تأمین می کنند

مهندس شاهمیرزایی مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی در حاشیه 
بازدید از هفدهمین نمایشــگاه بین المللی ایران پلاست گفت: مهمترین 
هدف از برگزاری این رویداد تخصصی به هم رسانی تمامی فعالان صنعت 

پتروشیمی از بالادست تا پایین دست است.
به گزارش مدیریت برند،مســئولیت اجتماعی و روابط عمومی ، وی به 
اختصاص کل فضای نمایشگاه بین المللی تهران به هفدهمین نمایشگاه 
ایران پلاست اشاره کرد و افزود: امسال افزون بر اینکه مهمانان خارجی در 
این نمایشگاه ۲۰ برابر نسبت به پارسال افزایش یافته اند، سرمایه گذاران،  
فعالان و فناوران بسیاری نیز برای رایزنی و عقد قرارداد با این صنعت به 
این نمایشگاه آمده اند.مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به حضور 
۲۱۰ شرکت خارجی در این نمایشگاه با وجود تمام تحریم ها و تهدیدها 
اشــاره کرد و گفت: شــرکت های داخلی نیز حضور پررنگی در هفدهمین 
نمایشگاه ایران پلاست دارند و آخرین دستاوردهای صنعتگران داخلی و 
خارجی در این نمایشــگاه ارائه می شود.مهندس شاهمیرزایی با اشاره به 
اقدام جدید عرضه اعتباری محصولات پتروشــیمی به بنگاه های خرد و 

کوچک پس از امضای تفاهم نامه ای در ایران پلاســت شــانزدهم، تأکید 
کرد: ثمره آن فروش حدود ۲۸ هزار میلیارد تومان عرضه اعتباری به صنایع 
پایین دست پتروشیمی در پنج ماه اخیر بوده است و بزرگترین تحول در 
واحدهای پایین دســت ایجاد شــد.وی افزود: حدود ۱۵ تا ۱۶ هزار واحد 
صنعتی خوراک خود را از صنعت پتروشیمی تأمین می کنند و می توانند از 
عرضه اعتباری محصولات پتروشیمی استفاده کنند. معاون وزیر نفت به 
تدوین سند جامع تکمیل زنجیره ارزش صنعت پتروشیمی و به روزرسانی 
سند کاتالیست این صنعت اشاره کرد و افزود: با بهره برداری از طرح های 
جدید پتروشیمی که آماده افتتاح هستند، صنعتگران پتروشیمی آماده اند که 
در سال ۱۴۰۲ که به نام سال »مهار تورم و رشدتولید« نامگذاری شده است، 
رشد تولید را محقق کنند.وی تصریح کرد: با برنامه ریزی های انجام شده از 
سال گذشته از سوی شرکت ملی صنایع پتروشیمی، صادرات کاتالیست 
ایرانی به کشورهای صاحب نام از دستاوردهای بزرگ این صنعت است. 
همچنین کشورهای صاحب نام سفارش ساخت کمپرسور، انواع پمپ ها 

و اکسترودر و ماشین آلات دوار را به شرکت های ایرانی داده اند.



7

PP GG PP II CCPP GG PP II CC

علیرغم محدودیت ها و تحریم ها، خلیج فارس گوهر تابناکی 
است که در مسیر قله قراردارد

 باید به داد تولیدکنندگان در صنعت پتروشیمی برسیم

دکتر علی عسکری مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی  خلیج فارس:

 منتقد بروکراسی اداری حاکم 
برای تولید کنندگان هستیم

مدیرعامل شــرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس، از روند بروکراسی حاکم بر 
صنایع کشــور انتقاد کرد و گفت: به عنوان یک تولید کننده می خواهم بگویم 
آن هایی که از پس قوانین و بروکراسی اداری دست و پا گیر موفق بیرون می آیند، 

همچون پهلوانانی هستند که از رقابتی سخت بیرون می آیند.
بــه گزارش مدیریت برند،مســئولیت اجتماعی و روابــط عمومی گروه صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس، دکتر علی عســکری در استودیوی »به قله نزدیکیم« 
در غرفه این گروه در هفدهمین نمایشگاه بین المللی ایران پلاست ، با اشاره به 
پیشینه صنایع کشور در دوره قاجاریه و قبل از آن، گفت: در دوران صفویه ایران 
یکی از قدرت های منطقه و جهان بود اما پس از چند سلسله که قاجاریه حاکم 
می شــود، دوران عقب افتادگی ایران هم آغاز می شــود. یعنی همزمان با دوران 
رشــد صنایع در اروپا، ایران با عقب افتادگی مواجه شــد.وی با بیان اینکه دوران 
پهلوی دوره شرمســاری تاریخ ایران اســت، افزود: من تجربه حضور در صنایع 
اروپا را همزمان با انقلاب اسلامی داشتم و از نزدیک این فاصله را درک کردم 
و دیدم که آن ها در قله دانش و ما در عقب ماندگی مطلق بودیم. اما از زمانی که 
امام روحیه ما می توانیم را در مردم  ایران دمیدند، ایران به سمت توسعه حرکت 
کرد و می بینیم که علی رغم محدودیت و جنگ و تحریم ها امروز در مسیر قله 
قرار داریم.  علی عسکری با انتقاد نسبت به بروکراسی موجود در کشور، افزود: 
من به سیستم بروکراســی حاکم  انتقاد دارم چرا که مانع توســعه اســت. من به 
جریاناتی که به اســم حمایت از تولید حاکم هســتند، انتقاد دارم چرا که می بینم 
چطور تولید کنندگان در ادارات مختلف با قوانین و بروکراســی درگیر هســتند و 
باید سخت گیرانه ترین استانداردها را پشت سر بگذارند. این تولیدکنندگان باید 
از گردنه های سخت بروکراسی بگذرند و اگر پشیمان نشوند و مهاجرت نکنند، 
می توانند به نقطه نهایی برســند.  مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس با تاکید بر 
اینکه به عنوان یک تولید کننده بزرگ در صنعت پتروشیمی می گویم که قوانین و 
مقررات متعددی، پای تولید کننده را بسته است، افزود: باید به داد تولید کنندگان 
در این صنعت برسیم و من می خواهم به شرکت های دیگر بگویم که می دانیم 
شما در چه شرایطی هستید. می توان گفت کسانی که از این قوانین و بروکراسی 

عبور می کنند پهلوانانی هســتند که از یک رقابت ســخت بیرون آمده اند.  وی 
هریک از شرکتهای دانش بنیان و موفقیت های آن ها را یکی از قله های موفقیت 
در صنعت پتروشیمی برشمرد وگفت: پیام مقام معظم رهبری در مورد اینکه »به 
قله نزدیکیم«، در واقع پیام امیدواری برای حرکت رو به جلو است. زمانی، تمام 
این پتروشیمی ها توسط شرکت های خارجی اداره می شدند، اما امروز نیروهای 
داخلی تقریبا همه بخش ها را پوشــش می دهند و می توان گفت ســهم ایرانی 

سازی در صنعت پتروشیمی بن ۸۰ درصد رسیده است.
وی افزود: شــرکت های دانش بنیان ســهم و اثرگذاری بالایی در افزایش سهم 
داخلی ســازی در صنعت پتروشــیمی ایران را دارند و این همان رســیدن به قله 
اســت. قبلا همه بخش های پتروشــیمی ها مونتاژ بودند اما امروز هرچه اراده 

کنیم را می سازیم.
خلیج فارس، گوهر تابناک مسیر قله پیشرفت

دکتر علی عسکری با تاکید بر اینکه امروز شرکت های دانش بنیان و مجموعه های 
پتروشــیمی در صنعت پتروشــیمی حرفی برای گفتن دارند و قله های فناوری را 
فتح کرده ایم، افزود: هلدینگ خلیج فارس در مسیر قله پیشرفت، گوهری است 
 ICIS تابناک که در ایران و جهان می درخشد. شرکت ما رتبه بیست وسوم را در
کسب کرده است و امیدواریم در سال آینده در میان ۲۰ شرکت برتر قرار بگیریم.

وی به تولید ۱۲ میلیون و ۳۰۰ هزارتن محصول از ابتدای ســال تاکنون اشــاره 
کرد وگفت: این میزان ۷ درصد )حدود یک میلیون تن( نســبت به ســال گذشته 

افزایش داشته است و امیدواریم با همین روند ادامه دهیم.
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امضای تفاهم نامه  احداث نخستین پارک شیمیایی کشور  درنمایشگاه هفدهم ایران پلاست

هلدینگ خلیج فارس،شرکت ملی صنایع پتروشیمی و سازمان 
منطقه ویژه اقتصادی پارس تفاهم نامه امضاء کردند

تفاهم نامه سه جانبه فی مابین صنایع پتروشیمی خلیج فارس، شرکت ملی صنایع پتروشیمی  و سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس با 
هدف تخصیص زمین برای احداث پارک زنجیره ارزش گوگرد  - کودهای شیمایی و صنایع وابسته - در منطقه نایبند ) عسلویه ( امضا شد.  

این تفاهم نامه با حضور  مهندس شــاهمیرزایی ، معاون وزیر نفت و رییس ســازمان صنایع پتروشــیمی ، ضیغمی  مشــاور وزیر نفت ، دکتر 
علی عســکری ، مدیر عامل هلدینگ خلیج فارس و آقای اســدی، مدیر عامل منطقه ویژه اقتصادی پارس در آخرین روز از هفدهمین نمایشــگاه 
ایران پلاســت )۲۹ شــهریور ۱۴۰۲(   امضا شــد . موضوع تفاهم نامه ، اجرای مقدمات انعقاد قرارداد و واگذاری زمین به ســرمایه گذار ) شــرکت 
صنایع پتروشــیمی خلیج فارس( مطابق مقررات و با هدف احداث پارک کود   کشــاورزی و صنایع وابســته همچنین صنایع تکمیلی محصولات 
میانی مجتمع های پتروشیمی منطقه در اراضی منطقه ویژه اقتصادی انرژی  پارس است . پارک زنجیره ارزش گوگرد  - کودهای شیمیایی و 
صنایع وابسته - در منطقه نایبند با اهدافی چون تولید انواع کودهای کشاورزی مورد نیاز کشور ، افزایش راندمان تولید محصولات کشاورزی، 
مدیریت مصرف آب در کشاورزی، ایجاد اشتغال ، بومی سازی دانش فنی احداث کارخانه های تولید کود و سایر صنایع وابسته ، کمک به تولید 
پایدار نفت  و گاز از طریق توســعه زنجیره ارزش کوگرد و جلوگیری از خام فروشــی و خروج ارز ناشــی از واردات کود طراحی شــده اســت . اجرای 
فاز نخست این پارک در منطقه نایبند ، با تولید ۷۸۰ هزار تن انواع کود های شیمیایی ، بخش عمده از نیاز فعلی کشور به کود را تامین می کند. 
محصولاتی مانند اسید سولفوریک، اسید فسفریک، و هیدروکسید پتاسیم نیز محصولات میانی مورد نیاز تو لید کودها هستند که در این پارک 
تولید می شوند . گوگرد، اوره ، آمونیاک ، خاکه فسفاتی و کلرید پتاسیم نیز مواد اولیه عمده مورد نیاز تولید این محصولات هستند. با اجرای این 
طرح ، زنجیره تبدیل مواد خامی چون گورد ، اوره ، آمونیاک و خاک فســفاتی به محصولات با ارزش  افزوده بالا تکمیل شــده و در کوتاه مدت 
و میان مدت ، نیاز  عمده کشــور به کودهای اصلی مورد نیاز صنعت کشــاورزی تامین خواهد شــد . اجرای این پارک  نیازمند ۴۱۰ میلیون دلار 
سرمایه گذاری ثابت است . راه اندازی این پارک ، نیازمند توان برق ۵۰  مگاواتی ، انشعاب آب ۳۶۰ متر مکعب در ساعت و انشعاب گاز ۱۶۵۰۰ 

متر مکعب در ساعت است . این طرح در زمینی به مساحت ۱۳۰ هکتار اجرا خواهد شد.

 تفاهم نامه سه جانبه فی مابین صنایع پتروشیمی خلیج فارس،شرکت ملی صنایع پتروشیمی و سازمان 
منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس با هدف تخصیص زمین برای احداث پارک زنجیره ارزش -گوگرد-

کودهای شیمایی و صنایع وابسته- در منطقه نایبند )عسلویه( امضا شد.
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حضور معنادار و گسترده سفرا  حضور معنادار و گسترده سفرا  

و   دیپلمات های کشورهای دیگرو   دیپلمات های کشورهای دیگر

 در غرفه هلدینگ خلیج فارس 
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العنزی در حالی پای در سالن ۸ و ۹ و غرفه بزرگترین هلدینگ 
پتروشیمی ایران گذاشت، از تاثیر گذاری و نقش آفرینی این 
گروه در معادلات مالی و اقتصادی کشور ایران کاملا مطلع بود 
او در این بازدید در اولین گفتگوی رسانه ای در استودیوی به قله 
نزدیکیم از تحولات شگرف صنعت ارزش آفرین پتروشیمی 

سخن گفت. 

العنزی اما تنها چهره دیپلمات نبود که مهمان غرفه هلدینگ 
شــد. ســفرای نیکاراگوئه و ژاپن، معاون وزارت امورخارجه 
صربســتان ، رییس شــورای روابط اجتماعی روسیه و ایران  و 
تنی چند از دیپلمات های کشورهای مختلف با حضور در غرفه، 
به بررســی آخرین راهکارهای گسترش همکاری اقتصادی و 

فنی با خلیج فارس پرداختند.

استارت دیپلماسی عربستان سعودی از هلدینگ خلیج فارس

هلدینگ خلیج فارس، 

کانون دیپلماسی نوین انرژی و اقتصادی شد

هفدهمین نمایشگاه بین المللی ایران پلاست بار دیگر نام هلدینگ خلیج فارس را به عنوان یک 
گروه متمایز و تاثیرگذار سر زبان ها انداخت.چند روز پس از انتصاب عبدالله بن سعود العنزی سفیر 
عربستان در تهران وی، دیپلماسی نوین کشور متبوعش را از غرفه هلدینگ خلیج فارس استارت زد.
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عبدالله بن سعود العنزی با حضور در استودیو »به قله نزدیکیم« 
هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاست، 
ضمن ابراز خوشحالی از حضور در این نمایشگاه اظهار داشت: به 
دلیل فرصت کم، فرصت حضور شرکت های عربستانی فراهم 
نشد. خیلی خوشحال هستیم که شرکت های پیشرو و پیشران 
ایرانی را می ببینم. البته این که چنین پیشــرفتی را در ایران 
ببینیم جای تعجب نداشت و این پیشرفت قابل تحسین است.

وی ضمن تشــکر از وزارت امور خارجه برای همکاری میان 
دو کشور، گفت: تلاش می کنیم تعامل دو کشور به خصوص 
در حوزه های اقتصادی بیشــتر شــود. شرکت های موفقی را 
در نمایشــگاه شــاهد بودیم که می توانیم همکاری و تعامل 
داشته باشیم. عبدالله بن سعود العنزی افزود: با انضمام ایران 
و عربستان به توافق گروه بریکس، امکان تعامل و همکاری 
بیشتر وجود دارد. عربستان و ایران این قدرت را دارند تا تعامل 
بیشتر داشــته باشند و سرمایه گذاری های بزرگ و اقتصادی 
قوی را ایجاد و ارزش اقتصادی را بالا ببرند و فرصت اشتغال 

را برای نسل جوان هر دو کشور ایجاد کنند.
پتانسیل های ارزشمند 

دکتر علیمراد، رئیس کل امور بین الملل شــرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی نیز در این نشســت به پیوستن ایران و عربستان 
به ســازمان بریکس اشــاره کرد و گفت: بریکس قبلًا به منابع 
زیرزمینی دسترسی نداشت و با پیوستن این دو کشور،  پتانسیل 
با ارزشی به آنها منتقل شد و قدرت بیشتری را کسب کردند.

وی افزود: وقتی حرف از صنعت پتروشیمی در عربستان می زنیم 
منظور سابیک است و وقتی صحبت از صنعت پتروشیمی در 
ایــران می زنیم تمــام نگاه ها به هلدینگ خلیج فارس منتهی 

می شــود. هلدینگ خلیج فــارس تنها هلدینگ تخصصی در 
صنعت پتروشــیمی اســت و توسعه های کلیدی آینده صنعت 
پتروشــیمی توسط این شرکت است.علیمراد اظهار امیدواری 
کرد که در آینده نزدیک در جلسه ای مشترک بین دو شرکت 
ســابیک و هلدینگ خلیج فارس حضور داشــته باشند.  در این 
نشست مهندس نشان زاده مقدم  معاون برنامه ریزی و توسعه 
کسب و کار گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس مقدم با اشاره 
به اهتمام دو کشــور ایران و عربســتان برای همکاری های 
اقتصــادی به خصوص در حوزه پتروشــیمی، گفت: همکاری 
ایران و عربســتان تأثیر زیادی در اقتصاد دو کشــور و منطقه 
خواهد داشت. هلدینگ خلیج فارس با حدود ۶۰ شرکت فعال و 
پروژه های بزرگ و سرمایه گذاری های گسترده برای همکاری 
با ســابیک و ســایر شرکت های عربستانی در این حوزه اعلام 

آمادگی می کند.

پخش اولین گفت وگوی زنده تصویری سفیر جدید عربستان از استودیوی هلدینگ خلیج فارس

عبدالله بن سعود العنزی:

 پیشرفت صنعت پتروشیمی ایران قابل تحسین است

 سفیر جدید عربستان در تهران در اولین گفت وگوی زنده تصویری بعد از آغاز مأموریت خود در 
کشورمان که در استودیوی غرفه هلدینگ خلیج فارس در نمایشگاه ایران پلاست انجام شد، از 

پیشرفت صنعت پتروشیمی ایران تمجید کرد.
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مونکادا در با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ 
خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاســت، با بیان 
اینکه باید از فرصت جدید به وجود آمده در روابط دو کشــور 
استفاده کرد، افزود: امیدوارم هر چه زودتر به قراردادهای جدی 
و ملموس برسیم تا سایر کشورهای امریکای لاتین و مرکزی 
این ارتباط را ملاک عمل خود قرار دهند.وی با اشاره به تغییرات 
اخیر صورت گرفته در کشورش برای تسهیل روابط اقتصادی 
خارجی گفت: موانع قانونی درباره قرارداد با شرکت های خارجی 

برطرف شده است و مانعی برای قراردادهای مشترک نداریم. 
می توان گفت برادری ما در حوزه سیاســت خارجی و اهداف 
ضد امپریالیســتی می تواند دو کشــور را در کنار هم قرار دهد.

مونکادا با بیان اینکه دولت نیکاراگوئه از روز اول نمایشــگاه 
ایران پلاست در جریان برگزاری این نمایشگاه و اینکه در چه 
سطحی برگزار می شود، قرار دارد، گفت:  شاهد فصل جدیدی 
از روابط اقتصادی دو کشور هستیم که می تواند روابط دوستی 

و همبستگی دو کشور را بیشتر می کند.

مونکادا سفیر نیکاراگوئه در تهران:

امیدواریم تفاهم های اقتصادی هرچه 
زودتر به مرحله قرارداد برسد

سفیر نیکاراگوئه در تهران پس از بازدید از غرفه هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه 
بین المللی ایران پلاست، اظهار امیدواری کرد که تفاهم ها و دیدارهای چندجانبه بین دو کشور و 

شرکت ها هر چه زودتر به مرحله قراردادهای جدی برسد.
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آیکاوا کازوتوشــی با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« 
هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاست، 
با اظهار خوشــحالی از حضور در این نمایشگاه، اظهار داشت: 
علی رغم اینکه ایران و ژاپن ســابقه همکاری از ســال ها قبل 
داشتند به دلیل شرایط جنگ و تحریم ها مجبور به ترک پروژه 
مشترک ایران- ژاپن )پتروشیمی بندر امام( شدند. من در این 
ســال ها از عملکرد افتخار آمیز در پتروشیمی بندر امام بازدید 
داشــته ام و دیده ام که با فداکاری این پروژه توســط نیروهای 

ایرانی اجرا شــده اســت.وی با اعلام اینکه شرکت های ژاپنی 
آمادگی همکاری با شرکت های پتروشیمی ایران و به خصوص 
هلدینگ خلیج فارس را دارند، گفت: امیدواریم در آینده نزدیک 
علی رغم مشــکلاتی که در زمینه هســته ای و سیاسی وجود 
دارد امکان حضور دوباره در پروژه های ایران فراهم شــود و 
به خصوص بتوانیم با شــرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
همکاری داشــته باشیم چرا که بیشترین سابقه همکاری ما با 

این شرکت بوده است.

کازوتوشی سفیر ژاپن در ایران:

آماده همکاری دوباره با هلدینگ خلیج فارس هستیم؛ 
امیدواریم در آینده نزدیک امکان حضور دوباره در پروژه های ایران 

فراهم شود

سفیر ژاپن در ایران ضمن بازدید از غرفه هلدینگ خلیج فارس، به تمایل شرکت های پتروشیمی این 
کشور برای همکاری با شرکت های ایرانی اشاره کرد و گفت: امیدواریم در آینده نزدیک علی رغم 

برخی مشکلات امکان حضور دوباره در پروژه های پتروشیمی ایران فراهم شود. 
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یگدا لازاروویچ با اشــاره به حضور هیات همراه خود که رئیس اتاق بازرگانی و نماینده بانک مرکزی صربســتان هم در آن حضور دارد، 
گفت: تمام تلاش مان را می کنیم تا در رویدادی که قرار اســت به زودی در صربســتان برگزار می شــود، این موانع برطرف گردد و شــاهد 
حضور شــرکت های ایرانی و به خصوص هلدینگ خلیج فارس باشــیم. وی اظهار امیدواری کرد که هر چه زودتر مســیر مســتقیم خرید 

محصولات پتروشیمی از ایران فراهم شود. 

لازاروویچ معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه صربستان:

امیدواریم هر چه زودتر به خرید مستقیم 
محصولات پتروشیمی ایران برسیم

معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه صربستان در نشست مشترک با مدیران شرکت صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس با اشاره به حضور خود برای اولین بار در نمایشگاه ایران پلاست، گفت: 

امیدوارم با آمدن به این نمایشگاه و دیدار مستقیم، مشکلاتی که برای خرید محصولات پتروشیمی 
وجود دارد برطرف و موانعی موجود در این مسیر هموار شود.
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روایت دستاوردها و پیشرفت ها از زبان روایت دستاوردها و پیشرفت ها از زبان 
مدیران هلدینگمدیران هلدینگ

)مصاحبه مدیران در استودیوی به قله نزدیکیم()مصاحبه مدیران در استودیوی به قله نزدیکیم(
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مهندس نشــان زاده با اعلام اینکه در حال حاضر ۲۵ میلیارد دلار پروژه 
در هلدینگ خلیج فارس تعریف شــده اســت که در چند ســال آینده به 
بهره بــرداری می رســند، افزود: هلدینگ خلیج فــارس توان تولید همه 
محصــولات پتروشــیمی را دارد و همزمــان علاقه منــد به همکاری و 
ســرمایه گذاری مشــترک برای احداث مجتمع های پتروشیمی در داخل 
ایران و یا مجتمع های فراســرزمینی را دارد. مهندس نشــان زاده معاون 
برنامه ریزی و توســعه کســب و کار گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
با اشــاره به رابطه حســنه ای که بین ایران و صربســتان وجود دارد، گفت: 
علاقه زیادی به توســعه همکاری و فروش محصول در اروپای شــرقی 
داریم و امیدواریم کمیته و کمیسیون مشترک بین ایران و صربستان هر 

چه زودتر تشکیل و به نتیجه برسد.
وی همچنیــن اظهار امیدواری کــرد که فرآیندهای قانونی و حقوقی در 
مســیر مبادلات مســتقیم تجاری بین ایران و صربستان تسهیل و امکان 
تبادل تجاری مستقیم و بدون واسطه محصولات پتروشیمی فراهم شود. 
مهندس نشان زاده مقدم خاطر نشان کرد: امیدواریم شرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی به عنوان رگولاتور زمینه های همکاری مشــترک را فراهم و 

هر چه زودتر کمیته مشترک تشکیل شود.
پتروشیمی، صنعت ارزش آفرین تاب آور 

 معاون برنامه ریزی و توســعه کســب و کار صنایع پتروشــیمی خلیج فارس همچنین در 
نشست رسانه ای با سفیر ژاپن با بیان اینکه صنعت پتروشیمی ایران امروز تبدیل به صنعتی 
مقاوم، تاب آور شــده اســت و در افق بلند مدت خود تبدیل به یکی از قدرتمندترین ها در 
بازار جهانی خواهد بود، افزود: این نوید را می دهیم که تا دو ســال آینده موقعیت صنعت 

پتروشیمی ایران از نظر حجم و ارزش محصولات ۲ برابر خواهد بود.
مهندس نشــان زاده معاون برنامه ریزی و توســعه کســب و کار گروه صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس با بیان اینکه صنعت پتروشیمی ایران و هلدینگ خلیج فارس حداقل وابستگی 
در همه بخش های طراحی تا تولید و تامین تجهیزات حساس را دارد، گفت: با وجود آنکه 
وابســتگی ما به حداقل ممکن رســیده اســت، همچنان نیاز به سرمایه گذاری مشترک و 
همکاری های چند جانبه را داریم تا روابط گذشــته دوباره احیا شــود. معاون برنامه ریزی و 
توسعه کسب وکار صنایع پتروشیمی خلیج فارس با اعلام اینکه در حال حاضر ۱۰۰ درصد 
پروژه های شــرکت تعیین تکلیف شــده اند، گفت: بیش از ۲۰ میلیارد دلار پروژه در دست 

اجرا داریم و در ۶ماهه دوم سال هم تعدادی از پروژه ها آماده بهره برداری هستند. 

مهندس نشان زاده مقدم معاون برنامه ریزی و توسعه کسب و کار شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس  در 
دیدار با معاون وزیر امور خارجه صربستان گفت: در این نشست مشترک با تاکید بر اینکه هلدینگ خلیج فارس 

توان رقابت با قدرتمند ترین شرکت های پتروشیمی جهان را دارد، افزود: دسترسی به منابع نفت و گاز و 
توانمندی در ساخت انواع مواد شیمیایی و کاتالیست ها قدرت رقابت ما را بیشتر کرده است.

مهندس نشان زاده مقدم معاون برنامه ریزی و توسعه کسب و کار شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس تأکید کرد:

قدرت رقابت بالا
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مهندس قربانی  ســفر اخیر ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور 
کشورمان به کشورهای آمریکای جنوبی از جمله نیکاراگوئه 
را مؤیــد این پیوندهای مشــترک و تمایل به همکاری های 
نزدیک تر برشمرد و گفت: استراتژی ما حضور در بازار آمریکای 
جنوبی اســت و برای تثبیت این حضور مطالعات گســترده ای 

را انجام داده ایم.

تکمیل زنجیره ارزش، تبدیل به استراتژی شده است
معاون حاکمیت و خدمات مشترک و سامانه های گروه صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس با تأکید بر اینکه موضوع تکمیل زنجیره 
ارزش محصولات پتروشــیمی تبدیل به یک استراتژی شده 
است، از افتتاح سه پروژه که در مسیر زنجیره ارزش قرار دارند 

تا پایان سال جاری خبر داد.
مهندس قربانی در هفدهمین نمایشگاه بین المللی ایران پلاست 

*تکمیل زنجیره ارزش، تبدیل به استراتژی شده است
*امروز به پشتوانه چهار دهه تلاش های صورت گرفته به زیرساخت هایی دسترسی داریم که می تواند ما را به یک جهش نزدیک کند

معاون حاکمیت و خدمات مشترک و سامانه های گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در نشست رسانه ای با سفیر 
نیکاراگوئه تأکید کرد که پیوندهای مشترک بین دو کشور می تواند ما را به همکاری های مشترک برساند.

مهندس قربانی معاون حاکمیت و خدمات مشترک و سامانه های گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس تأکید کرد:

 پیوندهای مشترک، زمینه ساز
 همکاری های مشترک
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با اشــاره به شروع خوب نمایشــگاه امسال و استقبال کم نظیر 
شــرکت ها و به خصوص شــرکت های خارجی نسبت به سال 
گذشــته از این نمایشــگاه، اظهار امیدواری کرد که نمایشگاه 
امســال نســبت به ســال های قبل پربارتر باشد و در رفع موانع 

صنعت پتروشیمی مفید واقع گردد. 
دستاوردهای بی نظیر انقلاب اسلامی ایران در طلیعه گام دوم 
وی با اشــاره به قرار گرفتن در طلیعه گام دوم انقلاب، تصریح 
کرد: امروز به پشــتوانه چهار دهه تلاش های صورت گرفته در 
بخش های مختلف صنعت نفت به زیرســاخت هایی دسترسی 

داریم که می تواند ما را به یک جهش نزدیک کند. 
امــروز در پــرورش نیروهای متخصص و مجرب، پیشــرفت و 
خودباوری در حوزه دانش بنیان ها و پرورش مراکز آموزشــی و 
پژوهشی، توسعه زیرساخت ها و ایجاد شرکت های بزرگ صنعتی 
و... به نقطه مطلوبی رســیده ایم دسترسی به منابع خدادادی به 
طور هم زمان ما را در شــرایط منحصربه فردی قرار داده اســت. 
به همین دلیل آماده یک جهش هســتیم و به بیان رهبر معظم 

انقلاب در مسیر رسیدن به قله قرار داریم. 
معاون حاکمیت و خدمات مشــترک و سامانه های گروه صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس با بیان اینکه درگذشته موضوع تکمیل 
زنجیره ارزش به عنوان یک شعار مطرح بود؛ اما امروز تبدیل به 
یک اراده و استراتژی راهبردی شده است، گفت: شرکت صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس به عنوان یکی از شرکت های پیشرو در 
صنعت پتروشــیمی وارد چرخه تکمیل زنجیره ارزش شــده و تا 
پایان ســال جاری ســه طرح مهم دیگر را که در زنجیره ارزش 

محصولات پتروشیمی هستند، آماده افتتاح خواهیم داشت.
 قربانی با تأکید بر اینکه در حوزه دانش روز بسیاری از شرکت های 
پتروشــیمی امروز صاحب لیســانس داخلی هستند و تعدادی از 
طرح های جدید شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس از دانش 
بومی استفاده می کنند، افزود: افتخار می کنیم که در حوزه ساخت 
داخل تجهیزات امروز به مرز ۸۰ درصد خودکفایی رســیده ایم 
و به عنوان نمونه پتروشیمی گچساران که اخیراً راه اندازی شد، 
تا ۸۰ درصد ســاخت داخل در آن صورت گرفته اســت. این نوید 
را هــم می دهیــم که این روند تــا ۱۰۰ درصد تولید داخل ادامه 

خواهد داشت. 
وی در ادامه به برنامه برگزاری نمایشــگاه ســاخت داخل در 
انتهای سال ۱۴۰۲ اشاره کرد و گفت: در این نمایشگاه میزبان 
شــرکت های داخلی خواهیم بود و تلاش می شــود بســترها و 

نیازهای صنعت پتروشــیمی که کماکان از خارج کشــور تهیه 
می شــود را شناســایی کنیم تا زمینه های تولید داخل برای آنها 

فراهم شود. 
تأثیرات احداث پارک های پتروشیمی

معاون حاکمیت و خدمات مشــترک و سامانه های گروه صنایع 
پتروشــیمی خلیج فارس در ادامه پیگیــری احداث پارک های 
پتروشــیمی را از جمله مطالبات مقام معظم رهبری از صنعت 
پتروشــیمی عنوان کرد و گفت: شــرکت صنایع پتروشــیمی 
خلیج فــارس پیگیری هــای لازم برای احــداث ۹ پارک در نوار 
ســاحلی خلیج فارس را شــروع کرده و به زودی عملیات اجرایی 

آنها آغاز خواهد شد. 
نکته قابل توجه این اســت که پارک های پتروشیمی در مناطق 
کم برخوردار کشــور احداث می شود و می تواند اثرگذاری زیادی 

روی زندگی و اشتغال این مناطق داشته باشد.

مهندس قربانی در هفدهمین 
نمایشگاه بین المللی ایران پلاست 
با اشاره به شروع خوب نمایشگاه 

امسال و استقبال کم نظیر شرکت ها 
و به خصوص شرکت های خارجی 

نسبت به سال گذشته از این 
نمایشگاه، اظهار امیدواری کرد که 

نمایشگاه امسال نسبت به سال های 
قبل پربارتر باشد و در رفع موانع 

صنعت پتروشیمی مفید واقع گردد
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دکتر چگنی مدیرکنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی خبرداد:

پیشرفت ۹۰ درصدی در تولید انواع کاتالیست

مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره به خودکفایی که در بخش های مختلف صنعت 
پتروشیمی و کاتالیست ها داشته ایم، گفت: پیشرفتمان در تولید انواع کاتالیست به ۹۰ درصد رسیده اما 

در دانش فنی تولید کاتالیست کمی جلوتر هستیم. 

 * برای صدور خدمات فنی در ونزوئلا و برزیل برنامه ریزی کرده ایم

دکتر  بیژن چگنی با اشاره به قرار گرفتن صنعت پتروشیمی ایران 
در آستانه ۶۰ سالگی، گفت: تنوع بازار ایران و حضور در بازارهای 
جهانی قدرت اقتصادی آن را نشان می دهد. در بازاری که رقبای 
ما رفتارهای سیاســی و تحریمی داشــتند تا ما را به زانو در بیاورند، 

صنعت پتروشیمی تبدیل به نقطه قوت کشورمان شده است. 
رئیس هیئت مدیره شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس با بیان 
اینکه امروز محصولات پتروشــیمی ایران از آفریقا، آســیا، اروپا و 
آمریکا مشــتری دارد، افزود: در دولت ســیزدهم و با اجرایی کردن 
دیپلماسی انرژی که رئیس جمهور و وزارت نفت در پیش گرفتند، 
آمریکای لاتین هم در هدف گذاری بازار پتروشــیمی قرار گرفته 
اســت. امــروز ما بــرای صدور خدمات فنــی در ونزوئلا و برزیل 
برنامه ریــزی کرده ایــم و در بخش های دیگر مثــل بازار پلیمر، 

محصولات پتروشیمی خلیج فارس سرآمد است. 
چگنــی بــا   اعــلام اینکــه هلدینــگ خلیج فــارس علی رغم 

بسیار و موانع، فروش خوبی دارد و ۴۰ درصد فروش پتروشیمی کشور 
در دســت این هلدینگ اســت، گفت: با کمک گرفتن از دیپلماسی 
انرژی در این دولت برای فروش محصولات پتروشیمی مسیرهای 
جدید باز شده و پیشرو هستیم، به نحوی که امروز برخی از کشورهای 
دیگــر کــه مورد تحریم قرار گرفته انــد از تجارب ما برای فروش 
محصولاتشــان اســتفاده می کنند. وی با تاکید بر اینکه در ساخت 
بسیاری از تجهیزات استراتژیک و کاتالیست ها به نقطه خودکفایی 
رســیده ایم، گفت: در حوزه دانش فنی ســاخت کاتالیست به بالای 
۹۰ درصد و در ساخت کاتالیست ها به حدود ۹۰ درصد خودکفایی 
رسیده ایم. این تفاوت اندک هم از این جهت است که هنوز تعدادی 
از دانش فنی کاتالیســت ها به مرحله تجاری ســازی نرسیده اند. با 
این حال خوشــحالیم که از سال گذشته تعدادی از کاتالیست های 
کاربردی صنعت پتروشــیمی وارد بازارهای خارجی شــده و به سبد 

صادراتی افزوده شده اند. 
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دکتر مهرافشان عضو هیئت مدیره شرکت صنایع  پتروشیمی خلیج فارس

دیپلماسی فعال دولت، ما را به افزایش انتقال تکنولوژی و دانش فنی به کشورمان 
امیدوار کرده است.

 عضو هیئت مدیره شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس گفت: اگرچه در زمینه های پیمانکاری و 
تکنولوژی ساخت تجهیزات رشد خوبی داشته ایم، هنوز باید در مرحله دانش فنی، طراحی و تکنولوژی 

کارهای بیشتری انجام شود و روی ظرفیت های بومی کار کنیم.

دکتر مهرافشــان با اشــاره به تولید ۹۵ میلیون تن محصولات پتروشــیمی در کشــور با وجود محدودیت های اقتصادی و تحریم ها، گفت: اگر تحریم ها نبود این 
ظرفیت می توانست بسیار بیشتر باشد. 

وی با بیان اینکه در حال حاضر ۱۴ میلیون تن متانول در کشــور تولید می شــود و حدود ۱۴ میلیون تن ظرفیت جدید برای متانول وجود دارد، افزود: در حال 
حاضر حدود ۸ تا ۹ میلیون تن اوره و آمونیاک تولید می شود و تعدادی از پروژه های جدید هم به این ظرفیت افزوده خواهد شد و می توان گفت که جریان تولید 

محصولات پتروشیمی باقوت ادامه دارد. 
وی به توانمندی های به وجود آمده در حوزه پیمانکاری، تکنولوژی و ساخت تجهیزات اشاره کرد و گفت: اگرچه در این زمینه ها رشد خوبی داشته ایم؛ اما هنوز 

باید در مرحله دانش فنی و طراحی و تکنولوژی کارهای بیشتری انجام شود و روی ظرفیت های بومی کار کنیم.
 عضو هیئت مدیره شــرکت صنایع پتروشــیمی خلیج فارس با اشــاره به تعریف حداقل ۱۵ میلیارد دلار پروژه جدید که در هلدینگ خلیج فارس وجود دارد، گفت: 
با تحرکات جدیدی که در سیاست خارجی دولت وجود دارد و فضای تعاملی که بین کشورهای همسایه به خصوص عربستان ایجاد شده این امیدواری وجود 

دارد که همکاری های منطقه ای برای انتقال تکنولوژی و دانش فنی بیشتر از قبل شود. 
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دکتر قانعی مدیرعامل گروه سرمایه گذاری و توسعه صنایع تکمیلی )پترول(:

۵۰۰ شرکت دانش بنیان با هلدینگ خلیج فارس 
کنند می همکاری

دکتر قانعی مدیرعامل گروه سرمایه گذاری و توسعه صنایع تکمیلی شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس )پترول( با اشاره به نقش و اثرگذاری شرکتهای دانش بنیان در پیشبرد پروژه های هلدینگ 

خلیج فارس، گفت: در حال حاضر ۵۰۰ مجموعه دانش بنیان با هلدینگ قرارداد دارند.

دکتر قانعی  با حضور در استودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه 
ایران پلاســت با تاکید بر اینکه صنعت دانش بنیان زمینه جهش در صنعت پتروشــیمی را 
فراهم می کند، افزود: موادخامی که در اختیار ما قرار دارد، کشــورهای دیگر هم دسترســی 
دارند اما آنچه ما و آن ها را از هم متفاوت می کند دانش فنی تولید محصولات متنوع است. 
پلیمرهــا مصــارف زیــادی در زندگی ما دارند و اســتفاده از صنعت دانش بنیان این نقش و 
اثرگذاری را بیشتر می کند. مدیرعامل گروه سرمایه گذاری و توسعه صنایع تکمیلی شرکت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس با بیان اینکه هنوز در بسیاری از بخش های کشور و صنایع 
زیرساخت های لازم برای حضور و بهره بردن از مزایای دانش بنیان ها وجود ندارد، تصریح 
کرد: در موارد زیادی شاهد بوده ایم که مجموعه های دانش بنیان فعال هستند و محصولی 
را در پایلوت آماده می کنند که موفق است اما شرایط برای تجاری سازی و تولید انبوه وجود 
ندارد. به عنوان نمونه ما در حال حاضر امکان تولید چادر مشــکی یا لاســتیک را با گریدی 
خاص داریم اما زیرساخت تجاری و اجرایی این بازار وجود ندارد. دستیار مدیرعامل هلدینگ 
خلیج فارس در امور دانش بنیان ها با اعلام اینکه در حال حاضر ۵۰۰ شــرکت دانش بنیان 
به شکل اختصاصی با هلدینگ خلیج فارس همکاری دارند، گفت: ارزش قراردادهای ما با 

دانش بنیان ها ۱۵۰۰ میلیارد تومان است.
 قانعی با تاکید بر اینکه در نتیجه همکاری با دانش بنیان ها در سالهای اخیر گریدهای تولیدی 
محصولات پتروشیمی متنوع شده است و صنایع تکمیلی پایین دستی امکان تولید محصولات 
با کیفیت بیشــتری را دارند، تصریح کرد: چنانچه ما گریدهای جدیدی از محصولات را به 
تولید کنندگان صنایع پایین دستی ارائه کنیم کیفیت و نوع محصولی که آن ها تهیه می کنند 
هم متفاوت خواهد بود. نمونه آن را هم می توان در لوازم مصرفی که طی سال های اخیر در 
زندگی روزمره داریم، دید. قبلا چند مدل محدود از ظروف یکبار مصرف را در آشــپزخانه ها 
می دیدیم اما امروز تنها در یک مدل بشــقاب و ظروف پذیرایی دنیایی از مدل ها و طرح ها 
و کیفیت ها را شــاهد هســتیم که پشت ســر آن ها شرکت های مختلفی رقابت دارند. وی با 
تاکید بر اینکه محدودیت های زیادی برای تولید و عرضه و صادرات محصولات وجود دارد، 
افزود: آنقدری که قوانین و امور بروکراتیک دســت و پای تولید و صادرکنندگان را می بندد، 

نبود پول یا امکانات آزاردهنده نیست.
 چنانچه موانع موجود برای صادرات برداشته و یا کمتر شود شاهد خواهیم بود که بخش زیادی 
از بازار منطقه که امروز دردست ترکیه است، توسط تولید کنندگان ایرانی جذب خواهد شد.

 مدیرعامل پترول تاکید کرد که در کشور مشکل پول و دانش فنی نداریم و مسئله اصلی »موانع اجرایی و حقوقی« 
است. قانعی در ادامه پروژه های این شرکت را معرفی کرد و گفت: شش طرح پتروشیمی صدف )تولید لاستیک 
سبز(، ارغوان گستر ایلام، کریستال ملامین آرمند لردگان، پلی آلومینیوم کلراید ارومیه، پتروپرک پویا ماهشهر 

و متیل آمید سنقر در دستور کار قرار دارند که تعدادی از آن ها در سال جاری در آستانه بهره برداری قرار دارند.
 این پروژه ها که با همکاری دانش بنیان ها اجرا می شود همگی در تکمیل زنجیره ارزش و پایین دست صنعت 
پتروشــیمی محســوب می شــوند. ضمن اینکه با افتتاح واحد متیل آمید سنقر، صنعت دارویی کشور جهشی قابل 

توجه خواهد داشت و بازار و اشتغال قابل توجهی در ارتباط با محصول این مجتمع ایجاد خواهد شد. 
وی با اشاره به آینده دار بودن صنعت پلیمر در دنیا و منطقه خاطر نشان کرد: امروز در خودروهای روز دنیا قطعه ای 
فلزی نمی بینید و تقریبا همه بخش ها حتی در داخل موتور از جنس از انواع پلیمر است و به همین دلیل باید زنجیر 

ارزش پلیمر را به دست بیاوریم.



23

PP GG PP II CCPP GG PP II CC

مدیرعامل شرکت مدیریت توسعه صنایع پتروشیمی با اشاره به تلاش مهندسین داخلی 
در مراحل مختلف طراحی و مهندسی پایه و اجرا و تأمین تجهیزات، گفت: در مجموع 

توان ساخت پتروشیمی و پتروپالایشگاه با ۸۰ درصد توان داخلی را داریم. 
مهندس متدین با اشــاره به ســابقه فعالیت های این شــرکت و اثرگذاری که در صنعت 
پتروشیمی داشته است، گفت: شرکت مدیریت توسعه صنایع پتروشیمی حدود ۳۰ سال 
ســابقه در زمینه احداث صنایع پتروشــیمی دارد و بیش از نیمی از پتروشــیمی هایی که 

امروز در عسلویه فعال هستند، توسط این شرکت اجرا شده اند. 
وی با بیان اینکه احداث یک پروژه پتروشــیمی از زمان خلق یک ایده تا اتمام مراحل 
احداث  با نظارت و همکاری شرکت مدیریت توسعه صنایع پتروشیمی انجام می شود، 
افزود : دانش و تجربه همکاران ما در بهبود این روند تأثیر زیادی دارد و تلاش می کنیم 
پروژه ها از غیراصلی منحرف نشوند. درعین حال در جریان این مدیریت تلاش می شود 

پروژه ها در زمانی مناسب و با هزینه کمتر اجرا شوند. 
مهندس متدین با اعلام اینکه در حال حاضر حدود ۲۰ تا ۲۵ طرح در دست احداث است 
که بیش از ۸۰ درصد فعالیت آنها بومی شده است، افزود :  زمانی شرکت های خارجی حتی 
تماس ما را جواب نمی دادند؛ اما الان مهندسین ایرانی بخش تفصیلی پروژه را تا ۱۰۰ 
درصد، مهندسی پایه را تا ۹۰ درصد و بخش مفهومی پروژه را تا ۷۰ درصد اجرا می کنند. 
وی تصریح کرد: افق ما این است که بخش طراحی پروژه ها را به طور کامل در داخل 

و بخش تأمین کالا ۷۵ تا ۸۰ درصد در داخل کشــور تأمین شــود. در مجموع در احداث یک 
پتروپالایشگاه حدود ۸۰ درصد امکان ساخت داخل داریم که به نظر من بی نظیر است.

مدیرعامل شرکت مدیریت توسعه صنایع پتروشیمی با اشاره به سابقه ۱۱۰ساله صنعت نفت، 
اظهار داشــت:    تا ۴۵ ســال قبل پیشــرفت مهندسین ایرانی در این حوزه ها ۵ درصد هم نبود؛ 
اما با همتی که در مســئولان بود، حمایت از توان نخبگان امروز می توانیم بگوئیم که همه 
مراحل طراحی و ســاخت تا حدود ۸۰ درصد در داخل قابل انجام اســت. البته هدف گذاری ما 
بالاتر و تا ۱۰۰ درصد است تا در مراحل بعدی به صادرات این خدمات مهندسی هم برسیم. 
متدین با اشاره به روزهای پس از رفتن خارجی ها از صنعت پتروشیمی، گفت: فکر می کردیم 
اگر خارجی ها از فردا نباشند صنعت با مشکل اساسی روبه رو می شود و مدتی هم با تنش هایی 

روبه رو بودیم؛ اما با خودباوری این مدت زمانی، خیلی طول نکشید! 
وی خاطرنشان کرد: کشورهای اروپایی در این سال ها به روش های مختلفی بذر خودکم بینی 
را پرورش می دادند و حتی برای کوچک ترین امور کارشــناس از خارج کشــور وارد می کردند، 
اما پس از تحریم ها و ترک شرکت های خارجی از ایران درحالی که گمان می رفت این صنعت 

متوقف شود، باهمت ایرانی، حمایت مسئولان و اعتماد به جوانان شرایط تغییر کرد.

مهندس متدین مدیرعامل شرکت مدیریت توسعه صنایع پتروشیمی:

توان ساخت پتروشیمی با ۸۰ درصد توان 
داخلی را داریم 

باهمت ایرانی، خروج خارجی ها از صنعت پتروشیمی مشکلی ایجاد نکرد 
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دکتر شــهریاری با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« 
هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست، 
با اشــاره به حرکت صنعت پتروشــیمی دنیا به سمت صنایع 
پایین دستی و ایجاد پارک ها، گفت: در حال حاضر کشورهایی 
همچون آلمان، چین، کره، ژاپن، عربســتان و ترکیه در حال 

توسعه صنایع پایین دستی و پارک ها هستند. 
وی با بیان اینکه صنعت پتروشــیمی یک خانواده شــیمیایی 
است که زنجیره وار می تواند همه محصولات آن به هم متصل 
باشد و محصول هر واحد، خوراک واحد دیگری باشد، گفت: 
صنعت پتروشــیمی در دنیا از حدود ســال ۲۰۰۰ به ســمت 
پارک ها گرایش پیدا کرد اما در ایران در دو ســال اخیر و در 
دولت سیزدهم شاهد توجه به این مهم هستیم و در سال های 

گذشته توجهی به این موضوع نمی شد. 
شــهریاری بــا اعــلام اینکه کشــورهای دیگــر در پروژه 
پارک هــای خــود حــدود ۳۰ میلیارد دلار ســرمایه گذاری 
کرده اند، گفت: امیدواریم که صنعت پتروشــیمی ایران هم 
چنین ســرمایه گذاری را در این عرصه داشــته باشد چرا که 
اولین مزیت این ســرمایه گذاری جلوگیری از خام فروشــی 
است و بازگشت سرمایه آن برای همان شرکت ها و کشورها 

خواهد بود. 
مدیرعامل شرکت پارک های پتروشیمیایی افق خلیج فارس با 
اشاره به تولید ۹۵ میلیون تولید محصولات پتروشیمی فعلی 

در کشور که ۱۴ میلیون تن آن تنها به تولید متانول اختصاص 
دارد، گفت: شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس در همین 
راستا پارک متانول را در دستور کار قرار داد و در نظر داریم در 
این پارک ها چهار زنجیره از متانول را به دست بیاوریم. البته 
در ســایر محصولات همچون اوره هم در این ســال ها دچار 
اشتباه هایی بوده ایم که در صنعت کشاورزی هم تاثیر داشته 
و نیاز اســت زنجیره ارزش این محصول هم کامل شــود. به 
همین دلیل هلدینگ خلیج فارس پارک کود شــیمیایی را در 

چابهار و نایبند پیش بینی کرده است. 
شهریاری در ادامه از برنامه ریزی برای ایجاد دو پارک چسب 

و رزین در زیرمجموعه شرکت های پلیمری هم خبر داد. 
وی با اشاره به کارکرد متفاوت پارک های پتروشیمی نسبت 
به شهرک های صنعتی، گفت: در پارک های پتروشیمی، انواع 
زیرساخت، یوتیلیتی، تولیدات جانبی و خوراک به طور همزمان 
تامین می شود و شرکت ها دسترسی راحتی به این موارد دارند 
و مهمتــر ایــن که محصول نهایی در همان پارک بازار دارد و 

به فروش می رسد. 
شــهریاری با بیان اینکه در سال های گذشته همه امور پروژه 
محــور پیش می رفــت و در مورد آینده فروش محصولات و 
تولیدات بعدی و یا زیرســاخت های لازم برای صنایع پایین 
دستی شرکت ها فکر نمی شد، افزود: تعهدات هلدینگ خلیج 
فارس ۱۳ پارک بوده اما در حال حاضر برای ۹ پارک پتروشیمی 

مدیرعامل شــرکت پارک های پتروشــیمیایی افق خلیج فارس با اشاره به حمایت های مالی هلدینگ 
خلیج فارس و تمایل قابل توجه سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در پارک های پتروشیمی و صنایع 

پایین دستی، گفت: نیاز به ۲۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری در این زمینه داریم. 

*  ۲۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری برای ۹ پارک پایین دستی باید صورت بگیرد

مدیرعامل شرکت پارک های پتروشیمیایی افق خلیج فارس:

 به دنبال چهار زنجیره از متانول در پارک های پتروشیمی 
هلدینگ خلیج فارس هستیم
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برنامه ریزی شده است. این پارک ها در استانهای جنوبی و نوار 
ســاحلی خلیج فارس پیش بینی شــده تا دسترسی مناسبی به 
منابع آبی و مسیرهای صادراتی وجود داشته باشد اما می توان 
در آینده در استانهای دیگر هم این پارک ها را پیش بینی کرد. 
مدیرعامل شــرکت پارک های پتروشیمیایی افق خلیج فارس 
بــا اعــلام اینکه در مجموع برای ۹ پارک پتروشــیمی به ۲۰ 
میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز داریم، گفت: با توجه به ارزش 
افزوده بالای این پارک ها، حمایت مســتقیم هلدینگ خلیج 
فارس و حاشیه سود بالای این پروژه ها، استقبال خوبی برای 

سرمایه گذاری را شاهد بوده ایم. ضمن اینکه در بخش هایی که 
به محصول نهایی نزدیک شــده ایم، سرمایه گذاران داخلی از 
صنایع خودرو، شوینده ها و.... تمایل بیشتری به همکاری دارند. 
وی بــه برخــی محدودیت ها و بروکراســی اداری در تامین 
زمین های لازم برای پارک ها، به عنوان چالشهای پیش روی 
این پروژه ها اشــاره و خاطر نشــان کرد: این پارک ها عمدتا در 
مناطقی محروم و کم برخوردار و در نزدیکی ســواحل جنوبی 
پیش بینی شده اند و جزئی از مناطق حفاظت شده طبیعی هم 
نیستند اما باز هم برخی ادارات موانعی را پیش پای ما می گذارند.
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دکتر غیناقی مدیرعامل شرکت توسعه فن آوری مدبران خلیج فارس:

 تحول دیجیتال، آینده صنعت پتروشیمی را در دست دارد
هلدینگ خلیج فارس پرچمدار و آغازگرتحول دیجیتال در صنعت پتروشیمی کشور است

دکتر غیناقی مدیرعامل شرکت توسعه مدبران فارس به اهمیت تحول دیجیتال برای صنایع اشاره کرد و گفت: تحول دیجیتال آینده صنعت پتروشیمی را در دست دارد و باید هرچه 
زودتر فاصله خود را کشورهای منطقه در این عرصه را جبران کنیم. 

وی به حضور شرکت های خارجی در نمایشگاه هفدهم و استقبال شرکت ها برای همکاری با شرکت های ایرانی اشاره کرد و افزود: می توان گفت که اثرات و اعتبار تحریم ها بسیار 
کم شده و روند تعامل کشورها با جمهوری اسلامی به سمت برعکس شدن حرکت می کند؛ به نحوی که شاهد هستیم کشورها و شرکت های خارجی تمایل زیادی به ارتباط و ایجاد 

تعامل با شرکت های ایرانی در همین شرایط تحریمی دارند.
غیناقی به ضرورت شکل گیری این شرکت در مجموعه هلدینگ خلیج فارس اشاره کرد و گفت: شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس متناسب با جایگاه و حجم و گستردگی عملکرد 
خود و با توجه به آینده ای که برای پروژه های خود در نظر گرفته است، پروژه تحول دیجیتال را در دستور کار خود قرارداده است. قاعدتاً ایجاد و طراحی ابعاد مختلف پروژه های تحول 

دیجیتال در هلدینگ خلیج فارس و زیرمجموعه ها می تواند اثرگذاری این مقوله را بیش از قبل کند.
وی با تأکید بر اینکه ابتدا باید تحول دیجیتال را تعریف و برای آن استراتژی و برنامه در نظر بگیریم، افزود: هلدینگ خلیج فارس این ضرورت را احساس کرد و از سال گذشته طراحی 
و برنامه ریزی در این عرصه آغاز شد و می توان گفت که هلدینگ خلیج فارس، پرچم دار و آغازگر این حرکت است و پروژه هایی نیز تعریف شده است و امیدواریم طی مدت ۵ سال 

این مسیر را طی کرده و به توانمندی موردنظر در سازمان برسیم.
مدیرعامل شرکت توسعه مدبران گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس با اعلام اینکه تحول دیجیتال در درون خود مفاهیمی همچون بهره برداری درست ازbig data ، اینترنت 
اشــیا، تکنولوژی ، AI ، Social media و  ... را جای داده اســت، گفت: این رویکرد داده ها به عنوان ارزشــمندترین اطلاعات، دسته بندی شــده و در داشــبوردهای مدیریتی قرار 

می گیرند تا به این ترتیب مدیریت تنها بر اساس داده های دقیق و درست باشد و دیگر به تجربه اتکا نشود.
غیناقی با تأکید بر اینکه همه شرکت ها و صنایع و ادارات در نهایت راهی جز عبور از این مسیر ندارند، گفت: مجموعه های مختلف برای کاهش هزینه ها، افزایش بهره وری و ماندن 

در بازار رقابتی امروز مجبور به برخورداری از تحول دیجیتال هستند در غیر این صورت از گردونه رقابت خارج می شوند.
وی گفت: طبق یک مطالعه تطبیقی کشورهای فعال در صنعت نفت منطقه از ۲۰۱۷ شروع مطالعات و فعالیت های اجرایی در زمینه تحول دیجیتال کرده اند و امروز به نقطه بلوغ 
خوبی رســیده اند، اما صنایع ما هنوز با این مفهوم آشــنا نیســتند و باید با ســرعت بیشــتری این مفهوم و اهمیت آن را در شــرکت ها و سازمان ها نهادینه کنیم. در حال حاضر هلدینگ 

خلیج فارس این موضوع را در اولویت قرار داده و پروژه هایی را هم برای آن تعریف کرده است.
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مدیرعامل پتروپرک پویا اظهار امیدواری کرد که با حمایت های صورت گرفته از سوی هلدینگ خلیج فارس و پترول، این پروژه تا ۱۳ ماه آینده به مرحله بهره برداری برسد. 
گندم کار با اشاره به سابقه برنامه ریزی برای اجرای پروژه لاستیک جامد، گفت: سال گذشته در نتیجه هماهنگی های صورت گرفته از سوی هلدینگ خلیج فارس تصمیم گرفته شد که این پروژه در 

بخشی از زمین پتروشیمی اروند اجرا شود. با این برنامه ریزی بخش زیادی از مصارف جانبی و هزینه های مرتبط کاهش خواهد داشت. 
وی با اعلام اینکه تاکنون مجوزهای زیست محیطی تهیه شده ،  و خردادماه پیمانکار مهندسی پروژه نیز انتخاب شده است، گفت: امیدواریم در مهرماه پروژه وارد فاز اجرایی شده و در ۱۳ ماه آینده 

به مرحله پیش راه اندازی برسیم. 
گندم کار با بیان اینکه این پروژه یک پلنت کوچک اســت که در فاز اجرا ۳۰۰ نفر و در مرحله بهره برداری تا ۱۵۰ نفر را مشــغول به کار خواهد کرد، افزود: با راه اندازی این واحد و ایجاد ارزش افزوده 

محصولات تولیدی ثروت بیشتری برای منطقه ایجاد خواهد شد. 
وی اظهار امیدواری کرد که با پیگیری های صورت گرفته از سوی هلدینگ خلیج فارس و پترول، پروژه های مختلف زودتر از برنامه ریزی های صورت گرفته به مرحله بهره برداری برسند.

  دکتر گندم کار مدیر عامل پتروشیمی پتروپرک پویا خبر داد :

آغاز فاز اجرایی این پروژه در مهرماه امسال 
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مهندس قاسمی شهری مدیرعامل شرکت پتروشیمی تندگویان از اهداف کلان این مجتمع گفت

رسیدن به ۱۰۰ درصد ظرفیت تولید

 مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی تندگویان با اشاره به تلاش های این 
مجموعه در میانه تحریم های ســال ۹۸ تا امروز، گفت: در ســال ۹۸ 
ظرفیت تولید ۶۱ درصد بود؛ اما امروز این میزان به ۸۳ درصد رسیده 

و در تلاشیم این رقم را به ۱۰۰ درصد و حتی بالاتر هم برسانیم. 
مهندس قاسمی شهری با حضور در استودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ 
خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاســت با اشاره به حضور 
پر شــور شــرکت های داخلی و خارجی در این نمایشگاه، اظهار داشت: 
خوشبختانه نمایشگاه ایران پلاست هر سال پرشورتر می شود و حضور 
شــرکت های خارجی به معنی تأیید این صنعت و تمایل به همکاری 

بیشتر است.
 وی با اشاره به جایگاه و اهمیت ایران پلاست برای شرکت های داخلی، 
افزود: برای ما که چند دهه است که در این صنعت فعالیت دیگر این 

میزان از توانمندی و بروز قابلیت شرکت های داخلی عادی شده است. 
شرکت های داخلی امروز می توانند پیچیده ترین قطعات و تجهیزات و 
کاتالیست ها و پلیمرها را بسازند؛ اما نکته حائز اهمیت این است که این 
شرکت ها که عموماً دانش بنیان هستند در مسیر صادرات قرار گرفته اند 

و محصولات آنها امروز در بازارهای خارجی جایگاه خوبی دارند. 
مدیرعامل پتروشیمی تندگویان افزود: این میزان از حضور و اثرگذاری 
شــرکت های داخلی و به خصوص دانش بنیان ها، گویای آن است که 
به جای خام فروشی نفت و محصولات پتروشیمی، در حال حرکت به 
سمت فروش محصولات دانش بنیان و قطعات و تکنولوژی هستیم. 
قاسمی شهری با اشاره به انحصاری بودن محصول تولیدی پتروشیمی 
تندگویان در منطقه خاورمیانه گفت: امروز، پیچیده ترین کاتالیست ما 

یعنی کاتالیست »پالادیوم«در داخل کشور تولید می شود.
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*محصولات پایین دستی PVC تا هفت برابر 
 ارزشمندتر است

مدیرعامل پتروشــیمی اروند با اشاره به سهم قابل توجه این شرکت 
در تأمین PVC کشور، گفت: یکی از چالش های ما تک بودن این 
صنعت در کشور است و با هر اختلالی در جریان تولید علاوه بر توقف 
تولید اروند سایر شرکت هایی که خوراک خود را از ما دریافت می کنند 

هم دچار مشکل خواهند شد. 
دکتــر کریمی با حضور در اســتودیو »به قلــه نزدیکیم« هلدینگ 
خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست با اشاره به فضایی 
که در نمایشــگاه ایران پلاســت برای ارتباط با مشتریان وجود دارد، 
گفت: بسیاری از نیازها و خواسته های مشتریان تنها در تعامل رودررو 
در محیط نمایشگاهی مطرح می شوند و ما معمولًا نتایج خوبی از این 
تعامل و حضور در نمایشگاه به دست می آوریم. کریمی به انحصاری 
بودن بخش زیادی از محصولات پی وی سی این شرکت اشاره کرد 
و گفت: ۵۰ درصد محصول PVC موردنیاز کشــور را پتروشــیمی 
اروند تولید می کند و خوراک موردنیاز سایر شرکت های فعال در زمینه 
PVC را هم تأمین می کنیم. محصول PVC در ۱۷ صنعت از جمله 
صنعت ساختمان مصرف دارد و به ازای هر یک متر کار در ساختمان 
۲٫۵۴ کیلوگرم PVC مصرف می شود.وی یکی از چالش های عمده 
پتروشــیمی اروند را تک بودن محصول و به نوعی انحصاری بودن 
آن مطرح کرد و گفت: همواره یکی از نگرانی های خود ما، شــرکت 
ملی صنایع پتروشیمی و هلدینگ خلیج فارس این بوده است که اگر 
مشــکلی برای این مجموعه به وجود بیاید در روند تولید محصول 

نهایی خلل وارد می شــود چرا که علاوه بر این شــرکت، شرکت های 
تولیدکننده دیگر PVC هم با مشکل مواجه می شوند. وی به نقش 
حمایتی و آینده نگری شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس و شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی اشاره کرد و گفت: از چندی قبل پروژه واحد کلر 
پتروشیمی بندر امام توسط هلدینگ خلیج فارس آغاز شده تا نگرانی 
کمتری از تک بودن شرکت اروند وجود داشته باشد. کریمی با بیان 
اینکه در این ســال ها دامنه های ســختی را گذرانده ایم تا به نزدیکی 
قله برســیم، افزود: روزهایی بود که برای تأمین تجهیزات، احداث و 
نصب مشــکلات زیادی داشــتیم و حتی پمپ آب را از خارج کشــور 
وارد کردیم و یا در هنگام نصب، لایسنسور حضور نداشت و با کمک 
شرکت های ایرانی راه اندازی را انجام دادیم و امروز به جایی رسیده ایم 
که می توانیم همه بخش ها را خودمان در داخل کشور اجرایی کنیم. 
وی تصریح کرد: رشد صنایع پایین دستی در چند سال اخیر چشمگیر 
بوده است. تصورکننده اگر بتوانیم به جای فروش PVC به قیمت 
هزار دلار، محصولات پایین دســتی آن را با قیمت هایی بیش از ۶ تا 
۷ هزار دلار به فروش برســانیم چه میزان ســود و اشــتغال آفرینی را 
شاهد خواهیم بود. کریمی با بیان اینکه پتروشیمی اروند با ۱٫۵ میلیارد 
دلار سرمایه گذاری حدود ۲۵۰۰ نفر نیروی غیرمستقیم را مشغول به 
کارکرده است، خاطرنشان کرد: با توسعه صنایع پایین دستی می توان 
۲۰ هزار اشــتغال را ایجاد کرد و به همین جهت مســئولیت صنعت 

پتروشیمی سخت تر می شود

دکتر کریمی مدیرعامل پتروشیمی اروند:

۱۷ صنعت، مصرف کننده
PVCهستند؛اروند، 

PVC تأمین کننده ۵۰ درصد
کشور است



30

PP GG PP II CCPP GG PP II CC
مهندس صانعی مدیرعامل پتروشیمی نوری:

 به دنبال کاهش هزینه های لجستیک 
و تنوع در مسیرهای صادراتی هستیم

 * ریسک تامین خوراک را به حداقل رسانده ایم

 مدیرعامل شرکت پتروشیمی نوری با اشاره به هزینه های صادرات محصولات پتروشیمی در دوران تحریم، گفت: 
به دنبال کاهش هزینه های لجستیک و تنوع در مسیرهای صادراتی هستیم. 

مهندس صانعی مدیرعامل پتروشیمی نوری با حضور در استودیو »به 
قلــه نزدیکیم« هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران 
پلاست با ابراز خوشحالی از پیشرفت سالانه نمایشگاه ایران پلاست، 
به نقش این نمایشگاه در توسعه صنایع پایین دستی اشاره کرد و گفت: 

در برخی از موارد، محصولات و تجهیزاتی را می بینیم که تولید و تهیه 
آن در داخل کشور واقعا باعث شگفتی و افتخار است.

وی نمایشــگاه ایران پلاســت را فرصت مناسبی برای تهیه و تکمیل 
بانک  اطلاعاتی شــرکت ها برشــمرد و درباره چالش های پیش روی 
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سال گذشته با وجود همه ی این 
موانع و سختی ها  توانستیم به لطف 

خدا ، ۱۰۹ درصد ظرفیت اسمی تولید 
داشته باشیم که این خود رکوردی 
بی نظیر و بالاترین سطح تولید در 

طول عمر پتروشیمی نوری به شمار 
می آید. 

مجموعه خود گفت: مدیریت یکپارچه ریسک در پتروشیمی نوری اجرا 
شــده و چالش های پیش روی شــرکت تا چند ســال آینده شناسایی و 

راهکارهای لازم برای رفع آنها نیز ارائه شده است. 
مدیرعامل بزرگترین آروماتیک ایران با اشاره به تامین خوراک  با کیفیت 
به عنوان یکی از چالشــهای اصلی این شــرکت، گفت: ۹۳ درصد قیمت 
تمام شده محصولات پتروشیمی نوری را خوراک تشکیل می دهد و این 
یکی از اصلی ترین چالشــهای همیشــگی شرکت ما در ارتباط با وزارت 
نفت بوده اســت. در حال حاضر نیز که ۶ ماهه اول ســال را پشــت ســر 
می گذاریم متاسفانه هنوز قیمت نهایی خوراک مشخص نشده است. 

وی با بیان اینکه خوراک اصلی این مجتمع را میعانات گازی تشــکیل 
می دهد، خاطر نشــان کرد: قیمت میعانات گازی در حال حاضر حدود  
۸۵ دلار در بشــکه اســت و هر یک دلار تغییر در هر بشــکه، سود نهایی 
مــا را یــک تــا یک و نیم همت بالا یا پایین می برد. در عین حال کیفیت 
خوراک دریافتی هم برای ما بسیار اهمیت دارد که این کیفیت متاسفانه 
در حــال کاهش اســت و ما بارها این موضــوع را به عنوان یک چالش 

جدی با شرکت ملی نفت مطرح کرده ایم. 
مهنــدس صانعــی در ادامه گفــت : پروژه هایی را برای تامین خوراک از 
مسیرهای مختلف تعریف نموده ایم تا ریسک تامین خوراک را به حداقل 
برسانیم. در همین راستا زیرساخت ایجاد اسکله ی تخلیه میعانات گازی 
را فراهم کرده ایم تا از طریق کشتی این خوراک تامین شود و تاکنون ۸ 
کشتی میعانات گازی از این طریق به مخازن مجتمع تخلیه شده است.

مدیرعامل پتروشیمی نوری یکی دیگر از موضوعات اصلی مورد پیگیری 
این شرکت را هزینه خدمات لجستیک عنوان کرد و افزود: هزینه های 
لجســتیک درصد بالا و محسوســی از سود خالص را تشکیل می دهد. 
این هزینه ها قبلا پایین و در حد صفر درصد بود اما متاســفانه به دلیل 
تحریم هــا و شــرایط بین المللــی افزایش یافته، که ما در حال حاضر به 
کمک صنایع پتروشیمی خلیج فارس در صدد یافتن راهکارهایی مناسب 

برای کاهش این هزینه ها هستیم. 
مهندس صانعی در تشــریح عملکرد تحســین برانگیز همکاران خود و 
شرایط نرمال تولیدی شرکت در سالهای اخیر یاد آور شد: سال گذشته 
با وجود همه ی این موانع و ســختی ها  توانســتیم به لطف خدا ، ۱۰۹ 
درصد ظرفیت اسمی تولید داشته باشیم که این خود رکوردی بی نظیر و 
بالاترین سطح تولید در طول عمر پتروشیمی نوری به شمار می آید. در 
ســال جاری و تاکنون نیز بحمدالله به ۱۱۳ درصد ظرفیت اســمی تولید 
رسیده ایم که نشان از تلاش همه جانبه و اراده مصمم همکاران من در 

تمامی بخش های شرکت دارد . 
در پایان مدیرعامل پتروشــیمی نوری با بر شــمردن برخی از افتخارات 

و دســتاوردهای مجموعه موفق خود در  ارزیابی ها و جایزه های معتبر 
داخلی گفت: پتروشیمی نوری در رقابت ۱۰۰ شرکت برتر کشور، عنوان 
صنعت پیشرو و در میان ۶۱ شرکت تولیدی پتروشیمی مقام اول را کسب 
کرده است. علاوه بر این در جایزه تعالی سازمانی EFQM که توسط 
شرکت ملی صنایع پتروشیمی برگزار می شود مقام برتر و تندیس بلورین، 
در حوزه بازار سرمایه عنوان ناشر برتر، در جایزه صد برند برتر ایران در 
شــاخص مســئولیت اجتماعی تندیس زرین و همچنین در حوزه محیط 
زیست، بالاترین نشان را از سازمان حفاظت محیط زیست دریافت کرده 

و عنوان صنعت برگزیده سبز را در کارنامه خود دارد. 
مهندس صانعی در خصوص کسب افتخارات این شرکت در سطح جهانی 
نیز افزود : شرکت پتروشیمی نوری در رقابت های خارجی هم خود را به 
محک داوران و ارزیابان بین المللی گذاشــته و توانســته است در همین 
شش ماهه اول سال، با حضور در چهار جشنواره معتبر بین المللی ، چهار 
مقام افتخار آفرین و ارزشــمند را به دســت آورد. دریافت جایزه های ۵ و 
 International Best ( ۶ ســتاره رقابت بین المللی تجربه برتر
Practice Competition( بالاتر از آرامکو عربستان و بسیاری 
از شرکت های معتبر دنیا، دریافت مقام دوم در جایزه ی بزرگ نوآوری در 
فرایند ICIS بالاتر از شرکت های آمریکایی و چینی و راهیابی به فینال 
 WPC Excellence( جایزه تعالی ۲۴ مین کنگره جهانی نفت
Awards( در میان ۴۰۰ پروژه علمی، از مهم ترین دســتاوردهای 

شرکت در سطح جهانی بوده است.
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دکتر ســپهدار انصاری نیک با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ خلیج فارس در 
هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاســت با اشــاره به نقش و جایگاه صنعت پتروشــیمی در عرصه 
اقتصادی کشور و تبیین پیشینه پتروشیمی بندر امام گفت: قرار بود ایران و ژاپن در سال ۱۳۵۲ 
پتروشــیمی بندر امام را پایه گذاری کنند و توافقی هم در این زمینه منعقد می شــود اما با وقوع 
انقــلاب اســلامی و در ادامــه جنگ تحمیلی ژاپنی ها از ادامه همــکاری با ایران ناامید و از این 

مشارکت پر سود خارج می شوند. 
انصاری نیک افزود: پس از آن این مجموعه با مشــقات بســیار با تلاش و مجاهدت نیروهای 
ایرانی بازســازی و در ســال ۱۳۶۹ وارد مدار شــده و در ۱۳۷۳ کل مجتمع راه اندازی می شــود. 
ژاپنی ها که در آن زمان رقابت سنگینی با اروپایی ها و امریکایی ها برای حضور در بازار منطقه 
داشتند تحلیل اشتباه و خروج از این قرارداد را یک خسارت بزرگ می دانند و هنوز هم برایشان 
مایه افسوس است که حضور در پتروشیمی بندر امام را از دست دادند. وی با بیان اینکه امسال 
پنجاهمین سال تأسیس پتروشیمی بندر امام را جشن می گیریم، گفت: مجتمع، در این سالها 
علاوه بر تولید و صادرات و حضور در بازارهای داخلی و خارجی ، بر افزایش کیفیت زندگی تعداد 
زیادی از کارکنان و خانواده هایشان و مردم استان و شهروندان حاشیه مجتمع اثر داشته است. در 
عین حال پتروشیمی بندر امام برنامه های مدون و مفصلی را در قابلت مسئولیت های اجتماعی 
اجرا می کند و خود را نسبت همراهی با ارگانهای استانی موظف می داند. مدیرعامل پتروشیمی 
بندر امام یکی از راه های مهم برای حفظ این میراث ارزشمند را ایجاد » بندر امام نوین« اعلام 
کــرد و افــزود: برنامه توســعه ای را تحت عنــوان »بندر امام نوین » طرح ریزی کرده ایم که در 
قالب آن طی ۵ تا ۷ سال آینده نوسازی و توسعه را با اهداف کمی و کیفی دنبال می کنیم. بر این 
اساس رسیدن به ۳ میلیون تن افزایش ظرفیت محصولات، افزایش ۱.۵ میلیارد دلاری ارزش 
محصولات و افزایش تعداد محصولات از ۳۱ مورد فعلی به ۴۰ مورد در دســتور کار این برنامه 
توسعه ای قرار دارد. انصاری نیک با تاکید بر اینکه بالغ بر ۹۰ درصد بخش های مهندسی، ساخت  
و خدمات راه اندازی و تولید این بخشــهای توســعه ای به شــرکت های ایرانی سپرده می شود، 
افزود: با کمک گرفتن از شرکت های فناور و دانش بنیان بسیاری از بخش های فناورانه پروژه 
ها شــامل کمپرســورها ، توربین ها، پمپ های پیچیده و برج ها توســط مجموعه ها ایرانی اجرا 

می شود و می توان گفت حدود ۸۰ درصد از این بخشها را سازندگان ایرانی اجرا خواهند کرد. وی 
در رابطــه بــا پــروژه هویزه خلیج فارس که خوراک آن از گازهای همراه میادین غرب کارون تأمین 
می شــود هم گفت : محصول ان جی ال که متناســب با شــرایط پتروشیمی بندر امام است دریافت 
می شــود. عملکرد این واحد که با ســرمایه گذاری خودمان راه اندازی شــده مستقیما روی افزایش 
تولید بندر امام تاثیر دارد و هم اکنون روزانه ۱۶ هزار بشکه افزایش دریافت خوراک داشته ایم که 
تاثیر ملموسی بر میزان تولیدات پتروشیمی بندر امام داشته است؛ به گفته وی، حدود ۲۵ درصد به 
خوراک دریافتی پتروشیمی بندر امام اضافه شده است. انصاری نیک افزود: در شرایطی که طی ده 
سال اخیر با کمبود خوراک مواجه بوده ایم ،اجرای این پروژه و دسترسی به خوراک از این طریق، 
پایداری خوراک را برای بندر امام به همراه دارد.در فاز بعدی پروژه هویزه خلیج فارس قرار اســت 
میزان خوراک ارسال شده از گازهای همراه نفت ، تا ۹۰ هزار بشکه افزایش پیدا کند و این پشتوانه 
خوراک برای سهامداران پتروشیمی بندر امام یک دستاورد بزرگ محسوب می شود. در عین حال 
در کنار دستاورد اقتصادی این پروژه برای کشور ، موتور توسعه ای بندر امام را یکبار دیگر تقویت 

می کند تا دوباره به دوران شکوفایی و اوج خود برگردد.

دکتر انصاری نیک مدیرعامل شرکت پتروشیمی بندرامام :

با برنامه ریزی بلند مدت برای تأمین خوراک، پایداری 
تولید تضمین می شود

مدیرعامل پتروشیمی بندر امام با اشاره به برنامه ریزی که برای تامین خوراک از طریق پروژه هویزه 
خلیج فارس و جمع آوری گازهای همراه نفت در غرب کارون صورت گرفته است، گفت: با این 

برنامه ریزی پایداری تولید تضمین می شود. 
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دکتر صدیقی زاده مدیرعامل پتروشیمی کارون با حضور در استودیو 
»به قله نزدیکیم« هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه ایران 
پلاســت با بیان اینکه جایگاه پتروشــیمی کارون از جهت محصول 
تولیدی در خاورمیانه منحصر به فرد است، به برخی چالش های این 
مجموعه پرداخت و افزود: پتروشــیمی کارون نیاز به تعامل مســتمر 
بــا شــرکت های دیگر دارد چراکه همزمان ۹ مــورد خوراک خود را 
از ۷ مجتمــع دریافــت می کند. به همین دلیل سیســتم رگولاتوری 
و هماهنگی کارون با هلدینگ خلیج فارس و شــرکت ملی صنایع 

پتروشیمی در پایداری تولید اهمیت زیادی دارد.
وی یکی دیگر از چالش های پتروشــیمی کارون را تفکر تناژ محور 
در این صنعت برشــمرد و گفت: این تفکر وجود دارد که هرچه تناژ 
بالاتر باشد ارزش افزوده هم بالاتر می رود در صورتی که هرچه تناژ 
کمتر باشد ارزش تولیدی محصولات بالاتر می رود. باید به جای تناژ 

محوری به سمت ارزش محوری محصولات برویم.
صدیقــی زاده، نوع تربیــت و آموزش کارکنان را یکی از چالش های 
شــرکت برشــمرد که به خوبی توانسته اند از پس این چالش برآیند و 

افزود: میانگین ســنی کارکنان در پتروشــیمی کارون ۳۵ سال است و 
شیوه تعاملی این کارکنان با مدیران خود متفاوت است و می توانست 
یکی از چالش های ما باشد اما ما با تقویت احساس مسئولیت، امیدواری 

و تلاش برای محصول جدید از پس این چالش برآمدیم.
وی با تاکید بر اینکه پیشرفت انتها ندارد و متناسب با شرایط، قله های 
جدید را تعریف می کنیم، افزود: در یک مقطع پایداری تولید و در یک 
مقطع دیگر دریافت خوراک به موقع برای ما قله بوده و در هرکدام از این 
قله ها همین جوانان شرکت کمک کرده و ما به قله رسیده ایم و وظیفه 
مدیران این است که همواره قله های جدیدی را تعریف کنند و می توان 
گفت که برای ۱۰ ســال آینده فضای رشــد برای شرکت تعریف شده 
است.مدیرعامل شرکت پتروشیمی کارون با اشاره به فضای تعاملی 
که در نمایشــگاه ایران پلاســت وجود دارد، گفت: کلیه تعاملاتی که 
بین شــرکت ها نمی دانیم از کجا پیدا کنیم، در همین نمایشگاه یافت 
می شود. این نمایشگاه می تواند حلقه های گمشده صنعت پتروشیمی 
به خصوص صنایع پایین دستی را به هم متصل کند و بیشتر در مسیر 

تکمیل زنجیره ارزش محصولات خارجی قرار بگیریم.

دکترصدیقی زاده مدیرعامل پتروشیمی کارون:

تفکر تناژ محور را کنار بگذاریم

مدیرعامل شرکت پتروشیمی کارون با اشاره به نگاهی که در مورد افزایش تناژ تولید در صنعت 
پتروشیمی وجود دارد، گفت: این تفکر که هرچه تناژ تولید بیشتر باشد ارزش افزوده تولید هم بیشتر 

می شود تبدیل به یک چالش برای ما شده و باید تغییر کند.
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دکتر اسمعیلی با حضور در استودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ 
خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست با اشاره به نسل 
جوان حاضر در پتروشــیمی ارومیه، گفت: علی رغم نزدیکی به 
قله های پیشرفت در صنعت پتروشیمی هنوز راه دراز و کارهای 
سنگینی وجود دارد وی با بیان اینکه پتروشیمی ارومیه علی رغم 
دور بــودن از مناطــق عملیاتی در جنوب کشــور و دور بودن از 
مراکــز دریافت خوراک نه تنها خــوراک موردنیاز خود را تأمین 
می کند؛ بلکه خوراک صنایع دیگر را هم پوشش می دهد، افزود: 
اسید سولفوریک، سولفات آمونیوم، کریستال ملامین، سولفات 
پتاســیم، اسید کلریدریک و نیتروژن گوگردی جزو محصولات 
تولیدی پتروشیمی ارومیه است، اما در برخی بخش ها همچون 

کریستال ملامین سایر صنایع را پوشش می دهیم.

وی افــزود: اگرچــه برای فروش محصول در این مورد رقابت 
زیادی وجود دارد؛ اما پتروشیمی ارومیه به رسالت خود در تأمین 
خوراک عمل می کند. اسماعیلی به تعدادی از طرح های جدید 
توسعه ای این شرکت اشاره کرد و گفت: پروژه پلی آلومینیوم 
کلراید که در صنایع تصفیه آب اهمیت زیادی دارد تا پایان سال 
جاری به بهره برداری می رســد. به گفته وی، با بهره برداری از 

این واحد از واردات این محصول جلوگیری می شود.
مدیرعامل پتروشیمی ارومیه با تأکید بر اینکه برنامه استراتژیکی 
را در راستای تکمیل زنجیره ارزش پیش بینی کرده ایم، گفت: 
تلاش می کنیم تا در کنار تأمین خوراک موردنیاز پتروشــیمی 
ارومیه، محصول تولیدی ما، خوراک واحدها و صنایع دیگری 

باشد.
وی درعین حال از برنامه ریزی برای افزایش ظرفیت محصول 
کریســتال ملامین و ایجاد یک شــهرک صنعتی کریســتال 
ملامین خبر دارد و در توضیح بیشــتر گفت: این شــهرک در 
۶ منطقه بندی پیش بینی شــده و با توافق صورت گرفته زمین 
موردنیاز را پتروشیمی ارومیه در اختیار قرار می دهد. امیدواریم 
سرمایه گذاران از شرایط به وجود آمده استقبال کرده و هرچه 

زودتر این شهرک صنعتی فعال شود.
اســمعیلی درعین حال از مســئولان اجرایــی در بخش های 
مختلف کشــوری و اســتانی خواست تا در ارائه مجوزها و طی 
مراحل قانونی از ســخت گیری جلوگیری و زمینه همکاری با 
ســرمایه گذاران را فراهم کنند چرا که در نتیجه این همکاری 

اقتصاد استانی و کشور منتفع می شود.

دکتر اسمعیلی مدیرعامل شرکت پتروشیمی ارومیه :

پروژه پلی آلومینیوم کلراید پتروشیمی 
ارومیه، تا پایان سال افتتاح می شود

مدیرعامل شرکت پتروشیمی ارومیه با اشاره به تعدادی از برنامه های توسعه ای پیش روی این 
شرکت، از افتتاح واحد پروژه پلی آلومینیوم کلراید تا پایان سال خبر داد که با افتتاح آن از واردات این 

محصول که در صنایع تصفیه آب اهمیت زیادی دارد، بی نیاز می شویم.
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دکترمحمودی با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« 
هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست 
با بیان اینکه نمایشــگاه امســال فرصت خوبی است که 
شرکت های پتروشیمی آخرین وضعیت خود در حوزه های 
مختلف اجرایی و تولیدی و تجاری را به روز رسانی کنند، 
افزود: جای خوشحالی دارد که این نمایشگاه جایگاه خود 

را در داخل و خارج کشور به دست آورده است. 
وی با بیان اینکه پتروشیمی لردگان یکی از هفت اوره ساز 
کشور است که با ظرفیت ۸۰ درصدی خود فعالیت می کند، 
افــزود: حدود ۲۰ تــا ۳۰ درصد اوره تولیدی را طبق تعهد 
به دولت و مابقی صادر می شــود و در مورد آمونیاک هم 
میزانی متناســب با نیاز کشــور اختصاص می یابد و مابقی 

صادر می شود. 

محمودی با اشاره به اجرای پروژه لردگان در زمان شروع 
تحریــم های پتروشــیمی و دوران کرونــا بدون حضور 
لایسنورهای خارجی ، گفت: اجرای این پروژه و به ظرفیت 
رساندن آن جزو اهداف شرکت ملی صنایع پتروشیمی بود 
که محقق شد و در نوع خود یک رکورد محسوب می شود. 
او افزود: در ســال گذشــته ۷۰۰ هزار تن اوره و آمونیاک 
تولیــد کردیم اما در ســال جاری بــا توجه به تامین برق و 
گاز در تابســتان و زمســتان می توانیم تا یک میلیون تن 
افزایش تولید را داشته باشیم. چنانچه برای عدم قطعی گاز 
در زمســتان از سوی مسئولان اجرایی هماهنگی صورت 
گیرد و تولید برای حدود یک ماه قطع نشــود، می توانیم 
به نزدیک ظرفیت اسمی مجتمع رسیده و شاهد رکوردی 

در تولید باشیم.  
مدیرعامل شرکت پتروشیمی لردگان با تاکید بر اینکه هدف 
بومی گزینی در صنعت نفت در پتروشیمی لردگان به طور 
کامل محقق شــده است، گفت: پتروشیمی لردگان حدود 
۸۰۰ کارمند دارد که ۹۰ درصد آنها بومی همین اســتان و 
شــهرهای اطراف پتروشیمی که از مناطق کم برخوردار و 

محروم اند ، هستند. 
محمودی با اشاره به برنامه ریزی های صورت گرفته برای 
اجرای پروژه پتروآرمند که واحد پایین دستی این پتروشیمی 
است، گفت: این بخش توسعه ای نیز به امید خدا به همت 
همین نیروهای جوان و بومی اجرایی خواهد شــد و تعداد 

بیشتری از جوانان در آن مشغول به کار خواهند شد.

دکتر محمودی مدیرعامل پتروشیمی لردگان:

رکورد یک میلیون تن در ۱4۰۲ محقق می شود

مدیرعامل پتروشیمی لردگان با اشاره به قول مساعد مسئولان اجرایی برای عدم قطعی برق و گاز در 
تابستان و زمستان ، اعلام کرد که در صورت تحقق این وعده این پتروشیمی رکورد یک میلیون تن 

تولید اوره و آمونیاک را در ۱۴۰۲ ثبت می کند. 
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دکتر جمشیدی مدیر عامل پتروشیمی هنگام :

واحد آمونیاک ، آبان امسال وارد مدار می شود

مدیرعامل شرکت پتروشیمی هنگام با اشاره به حمایت های هلدینگ خلیج فارس و دولت برای به بهره برداری رسیدن از پروژه گفت: واحد آمونیاک 
این پتروشــیمی آبان ماه امســال وارد موارد تولید می شــود. دکتر جمشــیدی با تشریح جزئیات آخرین مراحل اجرایی پروژه پتروشیمی هنگام گفت: 
واحد اوره هم باتوجه به مســائلی مرتبط با تأمین رآکتور احتمالًا در ابتدای ســال آینده آماده بهره برداری خواهد بود. وی افزود: برای تأمین رآکتور 
این واحد سفارشــی از یک کشــور اروپایی ثبت شــده و به دنبال مســیرهایی نزدیک تر برای تأمین رآکتور هســتیم، چنانچه موفق شویم واحد اوره 
زودتر از موعد تحویل داده می شود و در غیر این صورت در ابتدای سال آینده آماده خواهد شد. البته پیگیری های مربوط به این پروژه از بخش های 
مختلفی در حال انجام است و ما امیدواریم که زودتر به نتیجه برسیم. جمشیدی به دو مزیت صادراتی پتروشیمی هنگام یعنی نزدیکی به آب های 
آزاد و امکان صادرات و دسترسی به اسکله صادراتی اشاره کرد و گفت: پتروشیمی های دیگر تولیدکننده اوره و آمونیاک به دلیل بعد مسافت برای 
صادرات محدودیت دارند و ما می توانیم به جهت بعد مســافت، این خلأ را برای آنها پرکرده و با ســوآپ محصولات پتروشــیمی امکان صادرات با 
هزینه کمتر را برای آنها فراهم کنیم.مدیرعامل پتروشیمی هنگام با اشاره به سابقه اجرای این پروژه از ۱۲ سال قبل که به دلایل مختلفی متوقف 
مانده بود، تصریح کرد: در دولت سیزدهم و با حضور آقای علی عسکری در هلدینگ خلیج فارس اهتمام جدی برای راه اندازی پروژه های نیمه تمام 
وجود دارد و شــاهد حمایت و ســرعت در اجرای این پروژه بودیم و خوشــبختانه این پروژه به زودی به جایگاه واقعی خود و قله موردنظرش خواهد 
رسید. جمشیدی با بیان اینکه صنعت اوره امروز تا ۹۰ درصد کاتالیست های موردنیاز خود را از داخل کشور تأمین می کند، افزود: پتروشیمی هنگام 
نیز بیش از ۹۰ درصد از کاتالیســت موردنیاز را از داخل کشــور تأمین می کند و علاوه برآن با ارتباطی که بین ما و دانش بنیان ها برقرار شــده حدود 
۵۰۰ قطعه ای که قبلًا برای واحدهای اوره و آمونیاک از خارج کشور وارد می شد، بومی سازی شده است. وی اظهار امیدواری کرد که حمایت های 
صورت گرفته برای اجرای پتروشیمی هنگام ادامه پیدا کند چرا که این پروژه تأثیر زیادی بر اشتغال و اقتصاد منطقه و استان و کشور خواهد داشت 

و عملکرد آن به نفع اوره سازهای دیگر کشور خواهد بود.
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مدیر عامل شرکت پتروشیمی ابن سینای اندیمشک :

۷3 درصد از تجهیزات اندیمشک، تولید 
داخل خواهد بود

امیدواریم طی سه سال آینده این پروژه نهایی و به بهره برداری برسد

مدیرعامل شرکت پتروشیمی ابن سینای اندیمشک با تأکید بر اینکه اطمینان به تولید داخل نتایج مثبتی داشته است، اظهار داشت: هدف ما این 
است که ۷۳ درصد همه تجهیزات پتروشیمی اندیمشک تولید داخل باشد. محمدی مهر افزود: کاتالیست مورد نیاز واحد اتیلن اکساید این مجتمع 

نیز در منطقه اروند تولید خواهد شد و بدین ترتیب هزینه تمام شده محصول پتروشیمی اندیمشک کاهش قابل توجه خواهد داشت. 
وی با تبیین پتانســیل این پروژه در ایجاد اشــتغال در منطقه محروم اندیمشــک، گفت: ۱۵ هزار نفر به طور مســتقیم و غیر مســتقیم با توجه به بازار 

جانبی و ترانزیت و خدمات در این پروژه جذب می شوند.
وی با اعلام اینکه پتروشــیمی اندیمشــک در زمینی به مســاحت ۹۰ هکتار احداث می شــود، گفت: بخشــی از محصولات برای نیاز داخل تامین و 
بخشــی هم برای صادرات اختصاص می یابد. البته دو گرید تولیدی این شــرکت که در صنعت ســیمان مصرف دارد برای اولین بار در پتروشــیمی 

اندیمشک تولید و برای صادرات آن به کشورهای منطقه برنامه ریزی شده است. 
به گفته مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی اندیمشــک در مدت برگزاری نمایشــگاه هفدهم ایران پلاست و در نتیجه مذاکرات با شرکتهای مختلف،  

لایسنس مورد نیاز برای سه واحد را با دو شرکت به مرحله توافق نهایی رسید. 
وی به حمایت صورت گرفته از سوی وزارت نفت و شرکت ملی صنایع پتروشیمی و هلدینگ خلیج فارس در جهت تکمیل این پروژه اشاره کرد 

و گفت: با وجود این حمایت ها و همراهی ارگانهای استانی امیدواریم که طی سه سال آینده این پروژه نهایی و به بهره برداری برسد.
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مهنــدس وحیــد نام نیک با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« 
هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاســت اظهار 
داشــت: تعامــل با بانک ها و مدیران اجرایــی ادامه دارد و هلدینگ 
خلیج فارس و مجموعه پترول در تلاش هســتند تا تســهیلات لازم 
را برای ادامه کار این پروژه دریافت کنیم. به هر صورت در شــرایط 
تحریمی قرار داریم و محدودیت هایی وجود دارد؛ اما تلاش می کنیم 

نیازها را باتوجه به شرایط و رایزنی ها برطرف کنیم.

وی افــزود: به عنوان یکی از زیرمجموعه های هلدینگ خلیج فارس 
خودمان را برای تعالی و رســیدن به قله های پیش روی شــرکت و 
بنگاه مسئول می دانیم. در همین راستا استراتژی شرکت را بر اساس 
راه اندازی مجتمع در سال ۱۴۰۲ تنظیم کرده ایم و سعی می کنیم که 
در همین برنامه پیش برویم.نام نیک خاطرنشان کرد: با تمام توان به 
سمت قله حرکت می کنیم و راه زیادی تا رسیدن نداریم و بدون شک با 
حمایت های هلدینگ خلیج فارس این هدف گذاری ها محقق می شود.

مهندس نام نیک مدیرعامل شرکت پتروشیمی ارغوان گستر ایلام :

پلی پروپیلن، به سبد محصولات هلدینگ خلیج فارس 
افزوده می شود

مدیر عامل  شرکت پتروشیمی ارغوان گستر خلیج فارس با اعلام اینکه تلاش می شود این پروژه تا 
پایان ۱۴۰۲ به بهره برداری برسد، گفت: با تکمیل این پروژه، پلی پروپیلن به سبد محصولات هلدینگ 

خلیج فارس افزوده خواهد شد.
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 محمد شــکری با حضور در اســتودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ 
خلیج فارس در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاســت گفت: محصول 
نهایــی ایــن پروژه که در مرحله احداث و ســاخت و نصب قرار دارد، 
پلی اتیلن سنگین در ۲۴ نوع مختلف است. دانش فنی این پتروشیمی 
تحت لیســانس بازل آلمان اســت؛ اما اگرچه این شــرکت در شرایط 
تحریمــی دسترســی اطلاعاتــی خود را محدود کــرد؛ اما به لطف 
شــرکت های طراحی و مهندســی دانش بنیانی که در کشور خودمان 
فعال هستند، توانسته ایم خلأ نبود بازل را جبران کنیم. در حال حاضر 
نیز لایسنس پایه و جزئیات و طراحی این مجموعه توسط یک شرکت 

داخلی دانش بنیان تأمین می شود.
وی بــا اشــاره بــه تأمین منابع مالی این پــروژه هم گفت: هلدینگ 
خلیج فارس به عنوان سهام دار اصلی منابع مالی این پروژه نیمه تمام 
را تأمیــن کــرد. با رویکرد جدید هلدینگ که تکمیل پروژه های نیمه 
تمامی مثل دهدشت بود، این پروژه از نظر منابع ریالی و ارزی برای 
خرید و ساخت و تجهیز تأمین شد و در حال حاضر مشکلی در تأمین 

مالی نداریم.
مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی دهدشــت افزود: با حمایت های 
صورت گرفتــه کلیــه تجهیزات موردنیاز تأمین شــده و پیمانکاران 
اصلــی طبــق برنامه پیش می روند و امیدواریم طبق برنامه به مرحله 
پیش راه اندازی برسیم. وی به اشتغال زایی این پروژه هم اشاره کرد 
و گفت: پتروشــیمی دهدشت به صورت مستقیم ۳۰۰ و غیرمستقیم 
۱۵۰۰ نفر را مشغول به کارکرده است. درعین حال تاکنون ۴۰ درصد 
وزنی تجهیزات پروژه داخلی سازی شده و پیش بینی ما این است که 
تا ۷۰ درصد تجهیزات توسط شرکت های داخلی و دانش بنیان تأمین 
شــود و این موضوع فرصتی را فراهم می کند که شــرکت ها داخلی 

و به خصوص دانش بنیان ها بیشتر و بهتر خود را به ما معرفی کنند.
شکری با اعلام اینکه در فاز اول پتروشیمی دهدشت تنها ۴۰ هکتار 
از زمین های تعیین شــده مورداستفاده قرار گرفته و در فازهای بعدی 
طرح توســعه اجرا خواهد شــد، خاطرنشان کرد: ۴۰ درصد محصول 
پتروشیمی دهدشت )پلی اتیلن سنگین که آخرین تکنولوژی روز دنیا 
را دارد( بــرای بــازار داخل و ۶۰ درصــد آن برای بازارهای خارجی و 
ارزآوری برای کشور پیش بینی شده است. در این مدت هم بازارهای 
آسیایی و منطقه ای را برای فروش محصولاتمان بررسی کرده ایم و 

خوشبختانه چشم اندازه این محصول در آینده روشن است.

دکتر شکری مدیرعامل شرکت پتروشیمی دهدشت، از راه اندازی آزمایشی 
این پروژه از بهمن سال آینده خبر داد

مدیرعامل شرکت پتروشیمی دهدشت با اعلام اینکه این پتروشیمی طبق برنامه در بهمن ۱۴۰۳ 
به راه اندازی آزمایشی می رسد، گفت: شرکت های دانش بنیان، جای خالی شرکت بازل را در تهیه 

لایسنس پر کردند.
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مهدی قارونی با حضور در استودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ خلیج فارس در 
هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست، برگزاری این نمایشگاه را برای شرکت های 
پتروشــیمی امید بخش برشــمرد و گفت: به خصوص برگزاری این نمایشگاه 
و گردهمایی که شــرکت های مختلف در کنار هم دارند، برای شــرکت هایی 
همچون الماس ماهشهر که در مرحله اجرا هستند، می تواند مفید و موثر باشد. 
قارونی با بیان اینکه الماس ماهشهر، بزرگترین واحد الفینی کشور خواهد بود، 
گفت: این پروژه با داشتن واحدهای تولیدی الفین، پلی اتیلن سنگین و سبک 
خطی، بوتادین و با ظرفیت تولید بیش از دو میلیون تن محصول در سال یکی از 
بزرگترین تولیدکنندگان الفین و محصولات پلیمری در جهان به شمار می رود. 
وی افزود: خوراک واحد الفین ترکیبی اســت و توســط پتروشیمی بندر امام و 
پالایشگاه بید بلند خلیج فارس از مجموعه هلدینگ خلیج فارس تامین می شود. 
قارونی تصریح کرد: قرارداد فاز اول با یک شــرکت داخلی منعقد شــده و ۸۰ 
درصد مهندسی پایه نیز انجام شده است. خرید های مختلف را شروع کرده ایم 

و از اوایل آذر ماه شمع کوبی ها را شروع می کنیم. 
وی اظهار امیدواری کرد که تا پایان سال برای واحدهای پایین دستی مجموعه 
هم برنامه ریزی نهایی شــود و گفت: برنامه پیش بینی شــده برای تکمیل فاز 
اول یعنی الفین چهار سال است که تاکنون ۱۰ ماه از آن گذشته، اما امیدواریم 
در سه سال آینده شاهد راه اندازی کامل باشیم. مدیرعامل پتروشیمی الماس 
ماهشــهر با اعلام اینکه این پروژه در زمان اجرا حدود ۵ هزار نفر را به طور 
مســتقیم مشــغول بــه کار خواهد کرد، گفت: همچنین پــس از راه اندازی و 
بهره برداری ۲ هزار نفر در این مجموعه مشغول به کار خواهند بود. همچنین 
بر اســاس مطالعات امکان ســنجی ارزش فروش محصولات این مجتمع ۲ 
میلیارد دلار در سال خواهد بود و پیش بینی می شود سود خالص آن به ۵۰۰ 

میلیون دلار در سال برسد.

مهندس قارونی مدیرعامل پتروشیمی الماس ماهشهر خبر داد:

سود خالص الماس ماهشهر به ۵۰۰ میلیون دلار در 
سال می رسد

مدیرعامل شرکت پتروشیمی الماس ماهشهر اظهار امیدواری کرد که فاز اول این پروژه را در مدت سه 
سال به اتمام برسانند و افزود: سود خالص این پروژه سالانه ۵۰۰ میلیون دلار خواهد بود.

*فاز اول این ابرپروژه سه ساله به بهره برداری می رسد
* اشتغال زایی ۵ هزار نفر در زمان اجرای این طرح
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غلامحسن گرشاسبی با حضور در استودیو »به قله نزدیکیم« هلدینگ 
خلیج فارس در هفدهمین نمایشگاه ایران پلاست، با تشریح عملکرد 
این مجموعه در ســال گذشته و برنامه ریزی برای تولید محصولات 
در ســال جدید، گفت: پلی اتیلن ســنگین را در دو نوع تولید کردیم 
کــه جذابیت زیادی دارد و امیدواریم امســال تأثیر زیادی در فروش 
محصولاتمان داشــته باشــد.وی با بیان اینکه صنعت پلیمر، صنعتی 
دانش محور، کاربردی و تجربی اســت، افزود: فضای نمایشــگاهی 
موجــود در ایران پلاســت فرصت خوبی را بــرای تبادل تجربیات و 

اطلاعات بین شرکت ها فراهم می کند. 
گرشاســبی اظهار امیدواری کرد که در نمایشــگاه ایران پلاســت و 
نمایشــگاه های منطقه ای دیگر باتوجه به سیاست های راهبردی که 
دولت ســیزدهم در نظر گرفته بتوانند فرصت های بیشــتری برای 

فروش محصولات داشــته باشــند و افزود: چشم انداز ما روشن است 
و به عنوان بزرگ ترین صنعت در غرب کشور که در مسیر توسعه قرار 

دارد امیدواریم فرصت های سرمایه گذاری هر روز بیشتر شود.
مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام، با اشاره به بخش های توسعه ای 
این شرکت از جمله ارغوان گستر ایلام که به زودی راه اندازی خواهد 
شــد، گفت: پتروشــیمی ایلام ۷ محصول اصلی و فرعی دارد که 
برخی از محصولات به عنوان خوراک برای واحدهای پتروشــیمی 
دیگر منتقل می شــود. گرشاسبی با بیان اینکه ۹۰ درصد کارکنان 
این شرکت بومی هستند، گفت: ۲ هزار ۵۰۰ نفر به طور مستقیم و 
غیرمستقیم در این شرکت مشغول به کار هستند و می توان گفت با 
احتساب خانواده ها حدود ۲۰ هزار نفر درگیر این شرکت و طرح های 

توسعه ای آن هستند.

مهندس گرشاسبی مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام:

 هفت محصول اصلی و فرعی تولیدی 
به سایر واحدهای پتروشیمی دیگر منتقل می شود

مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام با بیان اینکه فاصله ما تا قله را نگاه و افق دید ما تعیین می کند، 
اظهار داشت: مهم است که می خواهیم برای رسیدن به قله چقدر ریسک کنیم و چقدر هزینه بپردازیم.



42

PP GG PP II CCPP GG PP II CC
مهندس آتش زمزم مدیرعامل عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی :

پتروکارت به ۱3۵ هزار نفر از خانواده صنعت 
پتروشیمی خدمت می دهد

بازار رقابتی برای ارائه خدمات پتروکارت در ۸ استان شکل گرفته 

مهندس آتش زمزم مدیر عامل شرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی  با اشاره به تلاش این مجموعه برای بهتر شدن خدمات رسانی 
به پرسنل و خانواده ها و مردم منطقه ماهشهر، از فعال شدن »پتروکارت« برای کارکنان و تجمیع خدمات رسانی با این کارت خبر داد. 

وی با اشاره به اهتمام این مجموعه برای کسب رضایت پرسنل و خانواده ها و مردم منطقه ماهشهر، گفت: برای ایجاد رضایت بیشتر و هماهنگی بیشتر 
در ارائه خدمات و کیفیت آن ها »پتروکارت« را طراحی و اجرا کردیم. 

 مدیر عامل شرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشیمی  بیان اینکه با این ابتکار خدمات مختلف رستورانی، موسسه های آموزشی و فرهنگی 
و ورزشی یکسان سازی شده و در حجم و تعداد بالاتری خدمات را ارائه می کنیم، افزود: در برنامه جدید میزان خدمات رسانی به کارکنان به ۸ استان و 
۲۵ شهرستان گسترش پیدا کرده است. تعداد رستوران ها از ۷ مورد به ۱۰۷ رستوران، تعداد موسسه های فرهنگی از ۲۰ مرکز به ۷۰ مرکز فرهنگی و 

باشگاه های ورزشی از ۷ مرکز به ۶۲ باشگاه ورزشی افزایش یافته است. 
آتش زمزم با بیان اینکه قبلا تنها ۸۵۰۰ نفر مشمول دریافت این کارت بودند اما با تغییر سیاست های حمایتی از پرسنل در دوره جدید این خدمات در 
حال حاضر به ۳۵ هزار نفر از پرسنل با همه انواع قراردادها ارائه می شود، افزود: با محاسبه خانواده های پرسنل این عدد به ۱۳۵ هزار نفر می رسد. مدیر 
عامل شــرکت عملیات غیرصنعتی و خدمات صنایع پتروشــیمی با اعلام اینکه قبلا تنها ۱۵ شــرکت از خدمات عملیات غیر صنعتی اســتفاده می کردند، 

گفت: در حال حاضر ۳۷ شرکت حاضر در منطقه از این خدمات بهره می برند. 
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دکتر شیخان مدیرعامل شرکت عملیات غیر صنعتی پازارگاد :

زیرساخت های عسلویه  با نیازها تناسب ندارد

دکتر شیخان مدیرعامل شرکت عملیات غیرصنعتی پازارگاد با تاکید بر اینکه بسیاری از نیازهای کارکنان صنعت پتروشیمی و خانواده های آنها نها و مردم پایتخت انرژی ایران تامین نشده است، 
گفت: چالش اصلی ما این است که زیرساخت های عسلویه متناسب با نیازها و به شکل متوازن نیست.

وی با بیان اینکه این شرکت طی سال های گذشته با تجربیاتی که در ارائه خدمات به پرسنل، خانواده ها و مردم منطقه داشته است، پیشرفت هایی را رقم زده، گفت: صنعتگران عرصه صنعت نفت 
و پتروشــیمی در جغرافیایی مشــغول به کار هســتند که شــرایط ســختی دارد. وی افزود: علاوه بر آن، خود صنعت نفت هم از جنس ســختی است و صدماتی را برای این افراد به همراه دارد. به همین 
دلیل به زعم ما همانطور که مقام معظم رهبری در بازدید از عسلویه مطرح کردند، این افراد جهادگران فی سبیل الله هستند؛ این به آن معناست که این نیروها با حضور و کار در منطقه ای سخت 

و دوری از خانواده، از خود گذشتگی داشته اند.
وی با تاکید بر اینکه ماموریت اساسی عملیات غیرصنعتی پازارگاد خدمت رسانی به پرسنل و خانواده هایشان و مردم منطقه است، گفت: این سه گروه ذینفعان اصلی ما هستند که تحت تاثیر این 
صنعت قرار دارند. تلاش ما این اســت که پرســنل در وضعیت ایمن فعالیت کنند و رفاه شــغلی اســتانداردی داشــته باشــند. درعین حال پرســنل متاهل و یا مجرد از جهت تنها بودن خانواده هایشان 

دغدغه ای نداشته باشند.
مدیرعامل شرکت عملیات غیرصنعتی پازارگاد به برنامه هایی که بخش فرهنگی، آموزشی، ورزشی، تفریحی و توانمندسازی هر سه گروه در نظر گرفته اند اشاره کرد و گفت: عسلویه اقلیم خاصی 
دارد و آب و هوا در آن فقط برای چند ماه مناسب است و در باقی سال امکان تفریح در فضای باز وجود ندارد. به همین دلیل برنامه های تفریحی برای کارکنان و خانواده ها در نظر گرفته ایم و یک 

دهکده گردشگری و تفریحی هم در منطقه ایجاد شده که امکان تفریح با خانواده در آن فراهم است.
وی یکی از چالش های این شــرکت در عســلویه را نبود زیرســاختهای این منطقه متناســب با ســایر بخشــهای صنعت برشمرد و گفت: توســعه و ایجاد زیرساخت ها در عسلویه متوازن نبوده است؛ 
زیرساخت هایی همچون مسکن، حمل و نقل زمینی و هوایی، امکانات بهداشتی متناسب با جمعیت و شرایط محیطی نیست. البته در این مدت تلاش شده به بسیاری از این زیرساخت ها از جمله 

حمل و نقل زمینی و هوایی و ساخت شهرک و... رسیدگی شود.
شیخان افزود: یکی از مطالبات جدی مردم منطقه این است که در این سال ها بسیاری از امکانات و موقعیت های منطقه از آن ها گرفته و چیزی جایگزین آن نشده است. مثلا دو شغل ماهیگیری 

و کشاورزی در این منطقه دچار دگرگونی و ظرفیت آن محدود و محیط زیست هم آلوده شده است اما در عوض امکانی برای مردم منطقه جایگزین نشده است.
وی تصریح کرد: جبران بخشی از این موضوعات به عملکرد مجتمع های تولیدی در عسلویه برمی گردد که در تلاش هستند آلودگی های منطقه را کم کنند. بخشی از این مشکلات هم به خود 

مردم منطقه برمی گردد که با آموزش و مسئولیت اجتماعی جبران می شود.
مدیرعامل شرکت عملیات غیرصنعتی پازارگاد همچنین از پیگیری و اجرای پروژه ای در همین راستا با همکاری شرکت های دانش بنیان خبر دارد و گفت: پروژه هایی در این راستا طراحی شده که 

فاز آزمایشی آن در چندماه آینده آغاز خواهد شد.
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زینب  قیصری با اشاره به بازدیدی که از نمایشگاه امسال داشته است، 
به حضور پرشور شرکت های داخلی و خارجی اشاره کرد و گفت: در 
میان شرکت های داخلی روح امید به آینده و مسیر روشن به خوبی 
دیده می شود و می توان گفت وجه متمایز نمایشگاه امسال همین 
روحیه متفاوت شرکتهای داخلی است. این فضای جدید که درهای 
دیپلماسی انرژی باز است و افق پیش رو برای بازار محصولات روشن 
است را شرکت های داخلی به خوبی می بینند و امیدواری هم بیشتر 
می شود.وی با اشاره به جمله »به قله نزدیکیم« مقام معظم رهبری 
که به عنوان یک جمله نوید بخش، حس امید را به صنایع بخشیده 

اســت، گفت: وقتی مقام معظم رهبری این نوید را می دهند که به 
قله نزدیکیم، بیشتر متوجه این مسیر و رو به جلو بودن آن می شویم 

و مطمئن خواهیم بود که مسیر درستی را طی می کنیم.
قیصری با بیان اینکه آنچه امروز در صنعت نفت و گاز و پتروشیمی 
وجــود دارد دســتاورد چند دهه تلاش اســت، گفــت: در همه این 
ســال ها وابسته به شــرکت های خارجی بودیم و پس از تحریم ها 
تصور می کردند برای نیازهای داخلی و صادرات محصولات با مانع 
رو به رو می شــویم اما صنعت پتروشــیمی مسیر خوبی را طی کرده 

است و امید به آینده بیشتر شده است.

قیصری مشاور مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس:

روح امید در میان شرکت های داخلی
 دمیده شده است

مشاور مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس با اشاره بیانات نویدبخش مقام معظم رهبری در خصوص »به 
قله نزدیکیم« گفت: این بیانات رهبری، روح امید به آینده را در میان شرکت های داخلی دمیده است.
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یکی از مهمترین نقاط قوت و چشــمگیر نمایشگاه هفدهم ایران 
پلاســت، فعالیت های رســانه ای مدون و همه جانبه ای بود که 

به تشریح حضور هلدینگ خلیج فارس در این رویداد پرداخت.
فعالیت مســتمر اســتودیوی به قله نزدیکیم و تردد بی نظیر و بی 
ســابقه مهمانان داخلی و خارجی و انعکاس گســترده دیدگاه ها 
و برنامه هــای مهمانان به ویژه ســفرای خارجی ، مدیران عامل 
هلدینــگ شــرکت های تابعه و ... رنــگ و بوی خاصی به غرفه 

داد. در مدت چهار روز برگزاری هفدهمین نمایشــگاه بین المللی 
ایران پلاســت بیش از ۳۰ ســاعت برنامه زنده از آپارات به صورت 

زنده پخش شد.
به این موارد می توان تهیه بیش از ۳۰ خبر و گزارش، مصاحبه های 
متعدد  تلویزیون و انعکاس در رســانه های سراســری، تهیه آلبوم 
تصویری و انتشار در وبسایت گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، 
ارســال پیامک و انتشــار لحظه ای اخبار و اتفاقات رویداد را هم 

اضافه کرد.

پوشش رسانه ای همه جانبه
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نتایج نظرسنجی، از نمره قابل قبول غرفه هلدینگ در نمایشگاه هفدهم حکایت دارد :

رضایت مهمانان
نتایج یک نظرسنجی نشان دهنده عملکرد موفق و قابل قبول مدیران اجرایی و رسانه ای هلدینگ خلیج فارس در هفدهمین 

نمایشگاه بین المللی ایران پلاست است.
 بنابر نتیجه این نظرسنجی که به صورت پرسشنامه از ۲۵۰ نفر از مهمانان به دست آمده، موید این مطلب است که در شاخص هایی 
چون طراحی و موقعیت غرفه، نحوه برخورد همکاران اعم از همکاران مســتقر در کانترها، عوامل اجرایی و مدیران، کیفیت 
تبلیغات محیطی، نحوه اطلاع رســانی، کیفیت پذیرایی ،اغلب پاســخگویان، عملکرد هلدینگ در این شــاخص ها »خوب« و 

»خیلی خوب« بوده است.

همچنین از نظر پاسخگویانی که ویژه برنامه حضورهلدینگ خدیج فارس در استودیوی به قله نزدیکیم را از بستر آپارات تماشا 
کرده اند کیفیت پخش این برنامه خوب و ارزیابی شده است.
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نمایشگاه هفدهم 
ایران پلاست

به
 روایت تصویر
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نمایشگاه ایران پلاست
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